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Mesec dobrih novic

H uda poletna pripeka je prešla. Je-
senska prijaznost, ki je od vseh 

časov doborohotna, nam tudi letos pri-
naša vsakovrstnih dobrot. Bivšim po-
slancem gre tako še vso jesen plača več 
tisoč evrov na mesec; tistim med njimi, 
ki so na čakanju za penzijo pa še vse 
do izpolnjenega pogoja za upokojitev. 
Socialno čutečim siromakom je treba 
pomagati, morda še kaj primakniti, 

zdaj ko smo v recesiji, da bodo neka-
ko skrpali mesec z mesecem. Povsem 
drugače je s tistimi, ki imajo na mesec 
komaj nekaj stotakov, saj ne vedo, kaj 
bi z njimi, in bi bilo zaradi primerjnej-
šega polnjenja  proračuna najbolje, da 
bi jim še kaj malega odtegnili.  

Po drugi strani nas osrečuje deflaci-
ja. Ne boste verjeli, ampak k zmanjšanju 
življenjskih stroškov, so skoraj najbolj pri-
pomogli zobozdravniki; ti so nam znižali 
živjenjske stroške za dobra 2,2%. In ker 
gre zobozdravstvu tako dobro, mu bo 
zdravstvena blagajna namenjala po 42 
evrov in pol na zobovje pacienta – na 
leto! Tisti, ki imajo potrebo, da se sre-
čajo z zobozdravnikom, več kot enkrat 
na leto, jim do tja ne bo pomagala zdrav-
stvena izkaznica pač pa denarnica, če bo 
kaj v njej. Druga možnost bo neumoren 
zobobol.

Da pa nas le ne bi preveč bolelo, se 
nam ponujajo v tolažbo referendumi o 
plačah sodnikov, o arbitražnem sporazu-
mu, o družinskem zakonu, o prijateljstvu 
s prijatelji Hrvati pa zoper plačni sistem. 
In navsezadnje tudi o polovični zamrzni-

tvi pokojnin, ki bi jih bilo treba kar ukini-
ti, da bi rešili znosnost financ enkrat za 
vselej. Brez posebnih resolucij. 

Dobrodošla pa bo resolucija o obsod-
bi totalitarizmov, pa ne po meri Evrope, 
ampak po meri pridobitev revolucije. 
Zato tudi ne potrebujemo dneva spomina 
na žrtve vseh treh totalitarnih režimov, se 
pravi fašizma, nacizma in komunizma, 
saj komunizma pri nas ni bilo, bila je le 
Zveza komunistov, ki se je predvsem bri-
gala za pridobitve revolucije, dokler se 
niso te pogreznile same vase. 

Imamo pa končno veljavne vojne za-
kone, ki so se ta čas sprejeli s preglaso-
vanjem, kar je v demokraciji povsem ra-
zumljivo. Ni pa to razumljivo v vsakem 
letnem času; lanske zime in pomladi, re-
cimo, se je zatrjevalo, da je spodobno, 
da se vojni zakoni sprejmejo s soglasjem. 
Ampak kdo bi se menil za lanski sneg. 
Bilo bi preveč preroško.

Nam je pa bilo preroško povedano, 
da vsaka vlada zapusti težave, in tudi ta 
jih bo, zato bo tudi izgubila volitve. (Pros-
to po našem ministrskem predsedniku!)

Urednik

Dober dan – gospod župan!
Naravnost iz županove pisarne

Sredi zahtevnih komunalnih 
projektov 

Ta čas je občina sredi po-
membnih organizacijskih 

in finančnih projektov. Tu velja 
morda najprej navesti projekt, ki 
se nanaša na porečje »Čiste Lju-
bljanice« in na zajemanje in či-
ščenje odpadnih voda. V imenu 
osmih občin, ki so vključene v ta 
projekt, je naša občina naslovila 
vlogo na pristojno ministrstvo za 

pridobitev sredstev iz kohezijske-
ga sklada. V tem skupnem projektu je naša občina udeležena 
z dvema projektoma. Prvič: s čistilno napravo v Logatcu, ki 
ima gotovo prednost; pripravlja se razpisna dokumentacija za 
izbor izvajalca gradbenih in obrtniških del, začetek del se pred-
videva prihodnje leto. Dugič: kanalizacija od Gornjega Logatca 
na Kalce, za kar se pridobiva gradbeno dovoljenje. V projektu 
obnove in posodobitve vodovodov, ki ga vodi Postojna, je naša 
občina prijavila troje projektov: vodohram na Sekirici s poveza-
vo na Martinj Hrib, povezavo vodovoda Kalce-Grčarevec-Laze 
in Rovte-Petkovec-Turkova grapa.

Do čistilnih naprav in kanalizacije zunaj občinskega 
središča 

Občina ta čas pridobiva gradbeno dovoljenje za izvedbo 
čistine naprave v Rovtah. Pridobljena so zagotovila in sklep 

Ljubljanske razvojne regije o možnosti dodelitve 400.000 evrov 
nepovratnih sredstev, kar je  40% vrednosti investicije. – Prav 
tako se pridobiva tudi gradbeno dovoljenje za čistilno napravo 
in kanalizacijo v KS Laze-Jakovica in Log-Zaplana. – H koncu 
gre pridobivanje pravice gradnje prepotrebne komunalne infra-
strukture na Martinj Hribu, kjer manjka le še nekaj služnostnih 
pogodb; te pa pridobiva KS Naklo.

Žgoči odpadki
Eno najzahtevnejših prizadevanj občine je prav gotovo na-

daljnje gospodarjenje s komunalnimi odpadki. Posebej žgoč po-
stopek je namenjen podaljšanju dovoljenja za uporabo deponije 
pod Ostrim Vrhom do leta 2013. Prav zaradi te namere se zdaj 
širijo prostorske možnosti za deponijo. Sočasno se preučujejo 
variante, kako in kje sodelovati pri obdelavi odpadkov pred od-
laganjem. Najdlje je Logatec z ostalimi notranjskimi občinami 
s pogodbo, ki pa prav s Trebnjem ni ravno lahko uskladljiva. O 
pogodbi bo sicer odločal občinski svet.  Prav tako aktualen je 
dialog o postavitvi centra za obdelavo odpadkov pred odlaga-
njem. Za tak center je potrebnih letno 80.000 ton odpadkov, 
za kar je potreben dogovor z občinami, ki bi z logaško zagota-
vljale tolikšno količino odpadkov. Zanimivo pa je, da se ponuja 
kar več investitorjev, ki bi zgradili tak center. Za naše občane 
bi bil center dobrodošel tudi zaradi ugodnejše cene za oddaja-

Župan Janez Nagode

Na naslovnici: Odprtje Tičnice

Foto: Marcel Štefančič
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nje odpadkov, občini bi pa omogočil pomemben priliv denarja 
v proračun.

Usoda treh lip
Kažejo se možnosti, da se bo bitka za lipe pripeljala h kon-

cu. Gre namreč za poseg v del lipovega drevoreda zaradi pre-
nove ceste skoz drevored in povezavo Tržaške na Rovtarsko 
s krožiščem pri Mercatorju. Najnovejša varianta krožišča se 
zamika proti Mercatorju, zato bi bil potreben le posek treh lip. 
Občina pričakuje, da bo Direktorat za kulturno dediščino pri 
Ministrstvu za kulturo pristal na minimalni posek in tako omo-
gočil celostno prenovo Tržaške s krožiščem.

Od enostranskega do dvostranskega pločnika akoz 
Hotedršico

V pripravi je PGD in PZI projekt za enostranski pločnik 
od Loga do križišča s cesto na Ravnik. Idejno je rešena izved-
ba pločnika skoz naselje, pri čemer je prišlo do spremembe 
prvotnega načrta, saj Direkcija za ceste zahteva skoz vas obo-
jestranski pločnik.

Špela Istenič

Z gradbenimi stroji podjetnika Trevna in Jesenka nad širitev deponije. 
Foto: F. Brus

Slovesna podelitev občinskih priznanj
Spominsko plaketo z znakom so prejeli Andrej Korenč, Ivica Podjed, Čebelarsko in Gasilsko društvo

S lavnostno sejo občinskega sveta je 
uvodoma pozdravila himna v izved-

bi skupine klarinetistov Glasbene šole; 
na slovesnosti so se oglasili še s koro-
škim motivom Čej so tiste stazice.

Slavnostni govornik, župan občine Ja-
nez Nagode, se je po pozdravnih besedah 
sprehodil med naložbami v občini, ki jih 
je kar presenetljivo veliko spričo recesij-
skih okoliščin, ki so dodobra zavrle ra-
zvojne ambicije v Sloveniji. Omenjena je 
bila dograditev Zdravstvenega doma,  vrt-
ca z 9 oddelki, osnovne šole Tabor, cest-

ne in komunalne infrastrukture, gradnja 
kanalizacije na Mandrgah, Martinj Hri-
bu, dograjevanje upravnega centra. Teko 
pa priprave na gradnjo čistilne naprave 
in prenovo kanalizacijskega omrežja. Sre-
di javne obravnave je nov prostorski na-
črt. Vse bolj živa so tudi razmišljanja o 
prenovi Narodnega doma. Pa še bi se kaj 
naštelo. 

»Vendar,« kot je dejal župan, »bodi 
slovesnost posvečena praznovanju, prija-
teljstvu, priznanjem za razvojna prizade-
vanja v občini.«

Po prijateljskem pozdravu in čestitkah 
podžupana iz pobratene občine Repenta-
bor je župan Janez Nagode podelil spo-
minske plakete z znakom občine Logatec: 
Andreju Korenču – na predlog župana – za 
sprotno dokumentiranje in promocijo Lo-
gatca skozi fotografijo in za izjemne do-
sežke; Ivici Podjed – na predlog Gvida Ko-
marja – za dolgoletno delo z mladimi in 
za pomembno  medgeneracijsko povezo-
valno vlogo, ki se je pod njenim vodstvom 
velikokrat odražala v delovanju Društva 
prijateljev otrok in mladine; Čebelarske-
mu društvu Logatec – na predlog podž-
upana Aleksandra Česnika – za več kot 
stoletni trud pri ohranjanju čebelarjenja 
in vseh z njim povezanih dejavnosti – pri-
znanje sta prevzela Anton Žakelj in Franc 
Grum; Prostovoljnemu gasilskemu društvu 
Rovte – na predlog predsednice Gasilske 
zveze Logatec Marinke Cempre Turk – za 
110. obletnico uspešnega delovanja – pri-
znanje sta prevzela Robert Nartnik (pred-
sednik PGD) in Marjan Oberžan. 

Slovesnost, ki jo je dopadljivo vodila 
Maruša Mele Pavlin, je sklenila s prete-
žno avtorskimi glasbenimi deli skupina 
Moonshine Olive. Glasbeniki domačega 
kova (Urban Lenarčič, Vid Sark, Marko 
Šen in Damjan Ličen…) so počastili slove-
snost z obiljem nove avtorske, moderne, 
pa ne modernistične glasbene izpovedi. 

Marcel Štefančič 

Letošnji nagrajenci (v odsotnosti Ivice Podjed). Foto: S.Gantar
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Izza svetniških klopi

Kadrovske postavke sprožile obstrukcijo
Komunalno podjetje po 1. oktobru vodi v. d. direktorja – Nezaupnica komisiji za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja – Z obstrukcijo sprejeta tudi rebalans proračuna in zaključni račun – Na poti do 

novega prostorskega načrta

Za razširitev dnevnega reda in proti razširitvi

S vetnik Marjan Gregorič, SD, je predlagal umik rebalansa 
in poslovnega načrta Komunalnega podjetja, ker je ugo-

tavljal, da rebalans in poslovni načrt nista finančno usklaje-
na. Predlog ni dobil dovoljšnje podpore. Podpore pa je bil 
deležen predlog svetnika Franca Rudolfa, SLS, ki je predlagal 
točko za razširitev  komisije za mandatna vprašanja, volitve 
in imenovanja z utemeljitvijo, da je delo komisije že dalj časa 
sporno. Pri pripravi predloga za imenovanje direktorja Ko-
munalnega podjetja, pa da je komisija ravnala neprimerno, 

neodgovorno in škodljivo, saj ni 
omogočila svetnikom seznanitve 
oz. srečanja s kandidati. Po razre-
šitvi pa bi naj uvedli še postopek 
za imenovanje nove komisije. Ber-
to Menard, LzL, predsednik za-
devne komisije, je zavračal očitke 
o nepravilnosti dela komisije, saj 
da je komisija skladno s poslovni-
kom preverila kandidate in izmed 
njih izbrala najustreznejšega in ga 
predlagala svetu v imenovanje.

Izvolitev v.d. direktorja namesto direktorja  
sprožila val obstrukcij

Do potrditve ugodnega mne-
nja k imenovanju Helene Primic, 
dosedanje direktorice Doma sta-
rejših, za novo direktorico tega 
zavoda, je šlo gladko in soglasno. 
Povsem drugače pa se je zasukalo 
pri imenovanju novega direktorja 
Komunalnega podjetja. Po pred-
stavitvi postopka, ki je stekel prek 
javnega razpisa, na katerega se je 
prijavilo enajst kandidatov, med 
katerimi je pogojem ustrezala še-

sterica, na pogovor se je odzvalo njih pet, od teh pa je komisi-
ja namenila največ točk 39-letnemu dipl. ekonomistu Jerneju 
Križmančiču in ga kot najprimernejšega predlagala svetu v 
imenovanje za direktorja Komunalnega podjetja, predlog ni 
dobil dovolj podpore: za imenovanje je glasovalo 7, proti ime-
novanju pa 12 svetnikov.

Spričo takega izida bi Komunalno podjetje po 1. oktobru 
ostalo brez poslovodnega organa, zato je župan predlagal ime-
novanje Igorja Petka za v. d. direktorja do končanega postopka 
imenovanja direktorja oziroma skladno z zakonom za dobo 
enega leta. 

Marjan Gregorič je bil mnenja, da bi imenovanje v. d. di-
rektorja formalno lahko izvedli na prihodnji seji, ker da na 
današnji seji tovrstno imenovanje ni na dnevnem redu. Župan 
je ugotavljal, da gre za časovno stisko, in ker je svet najvišji 
organ občine in Komunalnega podjetja, lahko odloči tudi na 

današnji seji. Pomislek glede odgoditve imenovanja v. d. direk-
torja je izrazil tudi Boris Hodnik, LDS, ki je opozoril, da gre za 
nemogoče stanje po 1. oktobru, saj bi bilo poslovanje Komu-
nalnega podjetja nezakonito, če bo podjetje brez zakonitega 
zastopnika. Žal, časa je premalo, in po mnenju Hodnika druge 
možnosti ni, kot da svet sprejme nase odgovornost in odloči 
še na tej seji o v. d. direktorja. Gregorič je bil mnenja, da je 
do konca meseca še dovolj za imenovanje v. d. direktorja in ni 
razlogov za kršenje pravilnika. Zato je za primer glasovanja 
o imenovanju v. d. na tej seji napovedal obstrukcijo. Mnenje 
Franca Rudolfa je bilo, da je občinski svet najvišji organ in 
lahko odloča tudi mimo poslovnika. Gre za odgovornost ob-
činskega sveta. – Vanja Uvalič Kosijer, SD, je bila prepričana, 
da je treba poslovnik spoštovati, kot ga je bila spoštovala tudi 
mandatna komisija pri korektnem delu za pripravo predloga 
za imenovanje direktorja Komunalnega podjetja. 

Župan je bil prepričan, da bi moral tudi te postopke pretre-
sti nadzorni odbor občinskega sveta, ki se pa ne zmeni za svoje 
delo, z današnjim dnem je predsednik nadzornega odbora celo 
odstopil iz osebnih razlogov. Zato se je odločil, da predlaga, 
zaradi pomembnosti dejanja, imenovanje v. d. direktorja. Nato 
je svet ob obstrukciji opozicije imenoval Igorja Petka za v. d. 
direktorja Komunalnega podjetja od 1. oktobra, do imenovanja 
novega direktorja oziroma najdlje za eno leto.

Nezaupnica komisiji za mandatna vprašanja, volitve in 
imenovanja

Z očitki o spornem, neodgovornem in škodljivem delu je 
koalicijski del občinskega sveta predlagal razrešitev komisi-
je. Marjan Gregorič je pred glasovanjem opozoril svet, da bo 
razrešitev neskladna s sprejetimi pravili, saj bo šla mimo po-
slovnika, ki določa postopek za razrešitev; to da lahko sproži 
predlagatelj, ki je osebno predlagal zadevni organ, ali četrtina 
svetnikov. Ker predlog ni bil tako formuliran, je Gregorič pre-
dlagal prekinitev te točke dnevnega reda. Svet je ob ponovni 

Župan je predstavil celotno 
finančno gradivo. 

Z ostrukcijo sprejeta rebalans in zaključni račun.

Berto Menard, predsednik 
razrešene kadrovske 
komisije.  
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Urnik knjižnic

obstrukciji opozicije izglasoval razrešitev komisije in odločil, 
da naj svetniške skupine pripravijo predloge za novo komisijo 
do 1. oktobra. 

Nova ureditev odvajanja in čiščenja odpadnih voda
Direktor Komunalnega podjetja Igor  Petek je predstavil 

vse popravke, ki so bili  predlagani na prejšnji obravnavi Odlo-
ka o odvajanju in čiščenju komunalne in padavinske odpadne 
vode. Nakar je bil odlok sprejet ob obstrukciji opozicije.  

Sprejeti rebalans proračuna  
in odstop opozicijskih svetnikov iz delovnih teles

Upoštevajoč nov izračun primerne uporabe, izpad načrto-
vanih prihodkov z naslova najemnine za deponijo odpadkov 

in komunalnih prispevkov, ter spričo 
racionalizacije stroškov in realizaci-
je dokončnih investicijskih pogodb, 
je župan predlagal temu primerno 
uravnoteženje odhodkov s prihodki, 
ki jih bo za dobrih 15.800.000 evrov, 
kar je za 4% manj od prvotnih pred-
videvanj. Nakar je župan pospremil 
rebalans, navajajoč več ali pa manj 
sredstev za posamezne postavke. Na-
jeti kredit – poldrugi milijon evrov na 

občana – bo do decembra poplačan za eno petino. Vsebuje 
pa proračun tudi 100.000 evrovrezerve za pokritje še kakega 
neusklajenega izdatka. 

V razpravo je ugriznila le Ladka Furlan, SDS, ki je opo-
zorila na vprašljivost zapoznele obravnave poslovnega načrta 
Komunalnega podjetja. Zanimalo pa jo je, za katere javne ko-
munalne službe gredo transferji iz proračuna; jasni pa ji niso 
niti različni zneski pri ravnanju z odpadki. Svetnica je spraše-
vala tudi po nakupih zemljišč za deponijo Ostri vrh, ker da se 
ne spomni odločitev, enako pa da velja tudi za dela v Cuntovi 
grapi. Zadovoljna tudi ni bila z povečanimi sredstvi za ljubljan-
sko RRA in Notranjsko-kraško regijo…Zato odklanja podporo 
rebalansu. – Župan se je v odgovorih usmeril k pojasnjevanju 
nujnosti širitve zemljišč v Ostrem vrhu zaradi možnosti prihod-
kov od dovozov odpadkov od drugod, vložki v Cuntovo grapo 
pa so zagotovili oskrbo vode za Logatec. RRA vključuje tudi 
Logatec v zasnovo javnega prometa, v regijski prostorski načrt 
in med regionalne vzpodbude; v Notranjsko-kraški regiji pa 
gre za vključenost v program Zelenega Krasa, v turistične in 
kulturne programe, posebej v evropski muzej Krasa. – Svetnik 
Gregorič je prav tako izrazil svoje nasprotovanje rebalansu in z 
izjavo, ki so jo podpisale opozicijske skupine, napovedal izstop 

opozicijskih svetnikov iz vseh delovnih teles.
In ob ponovni obstrukciji opozicije je svet potrdil rebalans 

proračuna.

Zaključni račun
Župan je ob predstavitvi zaključnega računa za leto 2008 

navedel, da je odlok pripravljen skladno z zakonom in sledeč 
revizijskemu poročilu. Žal, nadzorni odbor, ki mu je bil dosta-
vljen ZR, ni opravil svojega dela. Se je pa v proračun nateklo 
91% prihodkov odteklo pa za 89% odhodkov. Nižji prihodki 
so bili zaradi manjše prodaje zemljišč, zaradi manj pripeljanih 
odpadkov iz drugih občin in zaradi neplačila komunalnih pri-
spevkov. Ladka Furlan je izrazila željo, da bi svetniki prejeli 
na vpogled revizijsko poročilo. Brez posebne razprave je svet 
(ob obstrukciji opozicije) sprejel zaključni račun.

Prostorski načrt
Dokaj obsežen občinski prostorski načrt (v prvi obravna-

vi) je nazorno predstavila mag. Katja Žagar. Gre za prostorski 
akt, ki določa izhodišča in cilje razvoja občine, načrtuje pro-
storsko ureditev ter določa pogoje za 
umeščanje objektov v prostor. Po uvo-
dni predstavitvi je župan poudarjal 
pomembnost akta, ki nam bo odpiral 
nove razvojne možnosti. Svetniki so v 
razpravi opozorili na nekatere zadre-
ge, ki jih ponuja akt. Marjan Gregorič 
je poleg opozoril na interpunkcijske 
ohlapnosti natresel še obilo konkre-
tnih pripomb. Bibijana Mihevc, SLS 
je tako svarila pred možnostjo, da bi 
povezovalno cesto (prek Krpanove 
ulice) vodili skoz stanovanjsko sosesko, saj bi moteče vplivala 
na kakovost življenja tamkajšnjih občanov. Martin Mihevc, 
SLS, je tudi opozarjal na siromašenje pogojev za kvalitetno 
bivanje. Spotoma je sestavljavcem akta očital omalovažujoč 
odnos do kmetstva. Dušan Černigoj, NLN, je bil mnenja, da 
bi se moral akt primerneje opredeljevati za nujne alternativne 
vire energije. Svet je nato pospremil akt v drugo obravnana-
vo, do katere naj se v odlok vključijo pripombe svetniške in 
javne razprave.

Poslovni načrt Komunalnega podjetja in program prodaje 
ter nakupa zemljišč so svetniki zlahka potrdili. Za informacijo 
so svetniki prejeli tudi poročilo o izvajanju proračuna občine v 
prvem letošnjem polletju.

Martin Koren

Vanja Uvalič Kosijer za 
upoštevanje poslovnika.

Martin Mihevc svaril pred 
siromašenjem kvalitete 

bivanja.

KNJIŽNICA LOGATEC 
Tržaška cesta 44, 1370 Logatec,
 tel. 01 7541-722 / fax 01 7543-137, 
www.log.sik.si, knjiznica.logatec@log.sik.si
ponedeljek, sreda, petek: 9.00 – 19.00 
 torek, četrtek: 12.00 – 19.00 
 sobota: 8.00 – 13.00

KRAJEVNA KNJIŽNICA ROVTE
torek: 15.00 – 19.00, četrtek: 12.30 – 19.00 
KRAJEVNA KNJIŽNICA HOTEDRŠICA
sreda: 16.00 – 19.00, petek: 16.00 – 19.00/
KNJIŽNICA VRH SV. TREH KRALJEV
torek: 12.30 – 14.30, petek: 17.00 – 19.00
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Izza svetniških klopi

Svetniki sprašujejo – župan odgovarja
Iz pobud in vprašanj svetnikov na septembrski seji

Marjan Gregorič, SD: Najprej je opo-

zoril na neusklajenost med akti občine in 
Komunalnega podjetja glede komunalnih 
cen, ki bi jih na osnovi republiške meto-
dologije moral določati Pravilnik, ki bi ga 
sprejel občinski svet, pa temu ni tako. – V 
nadaljnjem je spraševal o smiselnosti, da 
Komunalno podjetje izdaja dovoljenja za 
uporabo črk na nagrobnikih.

Župan je priznal, da bi morali spre-
jeti ustrezen pravilnik za določanje cen 
komunalnih dejavnosti. Vmes so bile 
počitnice pa mnogi projekti, ki so terja-
li veliko aktivnosti ; zato so se nekoliko 
zadržale priprave Pravilnika, ki pa bo pri-
pravljen do naslednje seje. 

Ladka Furlan, SDS: Opozorila je na 

nenatančnosti dikcij ob sprejemanju Od-
loka o ustanovitvi Komunalnega podjet-

ja, na kar je posebej opozarjala hkrati z 
zahtevo po nezdružitvi funkcije župana s 
članstvom v nadzornem svetu Komunal-
nega podjetja. Ob tem je tudi spraševala 
po razlogih, zakaj se niso akti Komunal-
nega podjetja uskladili z odlokom občin-
skega sveta.. – Posebej je Furlanova opo-
zorila na potrebo, da bi župan predstavil 
svetu in občanom sploh celotno proble-
matiko, ki zadeva naš odnos in material-
ne obveznosti do CERO Globoko in do 
lastnega COOL – nanašajoče se na rav-
nanje z odpadki.

Župan je menil, da je usklajevanje 
občinskih aktov res v zamudi, vendar so 
bili v prednosti zahtevni projekti Čiste 
Ljubljanice, kanalizacijskih sistemov na 
Martinj Hribu, Kalcah, v Rovtah, Lazah z 
Jakovico, v Hotedršici… Komunalno pod-
jetje pa je ostajalo brez ustreznih kadrov 
ob iskanju pravšnjih tehnologij… Glede 
CERO Globoko pa bo moč svet seznani-
ti šele po podpisu pogodbe v Trebnjem 
(predvidoma 18. septembra), kjer mora 
priti do usklajenega nastopa vseh deve-
tih notranjsko-kraških občin in še drugih 
lokalnih skupnosti (Grosuplje, Ivančna 
Gorica…). Od vseh navedenih dejstev bo 
odvisen tudi naš COOL, ki pa bo vklju-
čeval interese širše regije ob sofinancira-
nju kohezije, države, logaške in drugih 
občin. 

Ladislav Puc, N.Si: Svoje pobude je 

zastavil z vprašanjem, od kod novinarju 
Filipu Šemrlu z Radia Slovenija podatek, 
da občina plačuje 700.000 evrov meseč-

ne najemnine za stavbi na Tržaški 13 in 
15. Dalje je svetnika zanimalo, koliko je 
interesentov za postavitev novih marke-
tov v Logatcu, ali je Tobačna tovarna za-
interesirana za prihod v Logatec, ter ali 
je izražen interes za prodajo 140.000 m2 
površin KLI v stečaju?

Župan je pojasnjeval, da je novinar 
očitno napačno razumel, da je poplačilo 
najemnine za nazaj enako mesečni naje-
mnini. Interes za nove markete so izrazili 
Lidl, Hofer, Spar in še nekdo, vendar ta 
čas še nimamo sprejetih potrebnih pro-
storskih rešitev. Za prodajo Klijevih ze-
mljišč iščejo variante; z nekaterimi intere-
senti že tečejo ustrezni pogovori. Tobačna 
tovarna je izkazovala interes za lokacijo v 
Logatcu, vendar je od namere odstopila, 
verjetno zaradi pomanjkanja sredstev.

Peter Stavanja, N.Si: Opozoril je na 

obljube, ki so zagotavljale umiritev kami-
onskega prometa ob konicah, ko otroci 
prihajajo v šolo ali odhajajo iz nje. Ven-
dar rešitve še ni. 

Župan je obljubil, da bo v naslednjih 
dneh povabil na pogovor resda številne 
prevoznike, s katerimi naj bi se dogovori-
li za primerno varen režim prometa med 
7. in 8. uro – v občutljivih konicah. Da 
je prometni režim že izboljšan, je menil 
Franc Rudolf, ki je navajal, da je že do-
slej tovorni promet usmerjen v konicah 
le proti Smolevcu. 

Špela Istenič

Marjan Gregorič

Ladka Furlan
Ladislav Puc

Peter Stavanja

Popravek
Avtor fotografije ob članku Novo gasilsko vozilo (Logaške novice št. 8-9, str. 6) je Robi Kramperšek. Avtorju članka se opra-

vičujemo za neljubo pomoto.
Uredništvo
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Med seboj

Tičnica je odprla svoja vrata
V novih prostorih možnosti za devetero oddelkov otroškega varstva

L ansko jesen se je tudi naša občina 
soočala s problematiko sprejema 

otrok v vrtec. Letno število rojstev otrok 
je namreč iz 113 (leta 2003) »poskočilo« 
na 177 (leta 2007).

Občina je nastalo situacijo reševala z 
začasnimi oddelki na različnih krajih v 
Logatcu in Rovtah ter z obnovo »Stare so-
dnije« na Tržaški cesti 105. Po letu dni sta 
v petek, 25. septembra, popoldne župan 
Janez Nagode in ravnateljica vrtca Frida 
Rupnik najprej z nagovorom pozdravila 
obiskovalce, nato pa slovesno prerezala 
otvoritveni trak novih, devetih oddelkov s 
telovadnico, kuhinjo, pralnico in ostalimi 
pripadajočimi prostori Tičnice, pete enote 
Vrtca Kurirček. 

V krajšem kulturnem programu so 
nastopali nasmejani in razigrani otroci, 
ki so navdušili množico staršev, sosedov 
in drugih radovednežev. Nekaj besed iz 
spomina na svoje otroštvo, ki ga je preži-
vela za stenami te nove »vrtčevske« hiše, 
je zbranim pripovedovala zdravnica Jasna 
Čuk Rupnik, ki je izrazila zadovoljstvo, da 

je »Stara sodnija« znova polna življenja in 
otroškega smeha. 

Svetle in prostorne igralnice z igrača-
mi in kotički, ki so bili na ogled na dan 

otvoritve, že obiskuje 117 otrok, ki se jim 
bo do konca leta pridružilo še 20 malč-
kov.

NevMa

Otvoritveni nastop pred Tičnico.

Letos četvero visokih občinskih priznanj 
Predstavljamo utemeljitve za podelitev Občinskih priznanj z znakom 

A ndrej Korenč, samostojni fotograf, se je s fotoaparatom 
prvič srečal pred šestimi leti. Začel je s pisanjem in fo-

tografiranjem za takratne regional-
ne Notranjske novice. Zaradi mi-
kavnosti fotografije je aprila 2004 
pustil mizarsko delo in se podal na 
bolj tvegano – samostojno pot fo-
tografa. Danes je član Društva no-
vinarjev Slovenije in mednarodne 
zveze novinarjev. Objavlja v števil-
nih tiskanih medijih, spremlja do-
godke vseh vrst, ima ostro in kri-
tično oko z občutkom za zgodbo. 
S fotografijami je opremil logaški 
občinski koledar 2009, turistični 

vodnik Logatca, spletno stran Občine Logatec. Obenem so-
deluje s podjetjem Nikon in pripravlja predavanja o fotograf-
ski opremi ter tečaje fotografiranja. – Za seboj ima številne 
skupinske razstave pa tudi uspešno in odmevno samostojno 
razstavo. Pohvalo njegovemu delu potrjuje uvrstitev v ožji 
izbor Emzinovega natečaja za Fotografijo leta 2007 v repor-
tažni kategoriji in nagrada za najboljšo fotoreportažo oz. fo-
tozgodbo v kategoriji Zabava in kultura na letošnjem prvem 
fotografskem natečaju Slovenia Press Photo 2009 – Slovenska 
novinarska fotografija 2009. – Njegovo najbolj gledano in od-

mevno delo pa je nedvomno fotobLogatec, kjer dnevno obja-
vlja utrip Logatca in njegove pozitivne ter negativne plati.

Ivica Podjed je bila leta 1996 med ustanovnimi člani Druš-
tva prijateljev otrok in mladine. 
Vse od tega leta do konca tretje-
ga mandata leta 2008 je bila nje-
gova predsednica in gonilna sila, 
z izjemnim čutom za vzgojno iz-
obraževalno in medgeneracijsko 
sodelovanje. V teh letih je društvo 
postalo organizator in izvajalec 
prireditev za otroke in mladino, 
med katerimi so pustni karneval, 
dan zemlje, cvetlična tržnica, Mi-
klavžev semenj, počitniške delav-
nice, lutkovno-gledališki abonma, Teden otroka, smučarski in 
plavalni tečaji, izleti, obiski muzejev in še bi se našlo marsikaj. 
– Kot predsednica je poskrbela za vključitev društva na huma-
nitarna področja, med katerimi je vsekakor organizacija zdra-
vstvenega letovanja otrok v Savudriji. – Društvo se je v tem času 
povezovalo s šolami, vrtci, knjižnico, izpostavo Javnega sklada 
za kulturne dejavnosti. Sodelovalo pa je tudi z občino pri ureja-
nju otroških igrišč. – Ivica Podjed je v dvanajstih letih aktivnega 
vodenja društva kot mentorica sodelovala v številnih projektih 
in akcijah, kar 60 v povprečju jih je bilo na leto. 

Andrej Korenč Ivica Podjed
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Čebelarsko društvo Logatec ima za seboj stoletno zgodovi-
no, saj je bila prva čebelarska družina ustanovljena v Logatcu 
leta 1905, prva čebelarska organizacija v Lazah pa leta 1908. 
V sedanje društvo je včlanjenih 85 čebelark in čebelarjev; ti 
se v skladu s čebelarskim kodeksom zavzemajo za ohranjanje 
biološke raznovrstnosti živalskega in rastlinskega sveta, biolo-
škega ravnotežja v naravi in čistega okolja. Si izpopolnjujejo 
svoje strokovno znanje, sonaravno čebelarijo po načelih dobre 
čebelarske prakse, posodabljajo in povečujejo pridelavo čebeljih 
pridelkov, skrbijo za ohranjanje čistosti Krajnske čebele, prena-
šajo čebelarsko znanje in prakso na mladi rod. – V preteklem 
letu so izdali publikacijo društva, organizirali razstavo starih 
čebelarskih predmetov in literature, pripravili multimedijsko 
predstavitev dejavnosti in veselico. Na letošnjem Gregorjevem 
semnju so predstavili svoje izdelke, organizirali predavanja in 
osveščali obiskovalce o pomembnosti obstoja čebel, čebelarstva 
in zdravilnih učinkih čebeljih darov. 

Gasilsko društvo Rovte je tretje najstarejše gasilsko društvo 
v občini; letos praznuje 110-letnico uspešnega delovanja. Ima 

59 usposobljenih operativnih članov in več kot 40 mladih 
gasilcev ter skupaj s podpornimi člani in simpatizerji šteje 254 
članov. – Značilnost rovtarskih gasilcev je velika delavnost, ki 
se kaže od ustanovitve dalje. S pomočjo prizadevnih vaščanov 
so si kupili prvo in nato še drugo ročno gasilno brizgalno, v 

letih od 1910 do 1913 so zgradili prvi gasilski dom, v katerega 
so namestili orodje in opremo, v letih od 1955 do 1960 pa 
še drugega, večjega. Pri obeh podvigih so jih velikodušno s 
prostovoljnimi prispevki podprli vaščani. Njihovo vnemo v 

razvoju in prizadevanju za napredek nista zavrli niti prva niti 
druga svetovna vojna, saj je društvo vedno znova zaživelo in 

se v okviru materialnih možnosti družbe in podpore vaščanov 
razvijalo, opremljalo in izpopolnjevalo. Zavest gasilcev – 
pomagati in čim hitreje ukrepati – je v članih društva zelo 

močno ukoreninjena. – Društvo je bilo tako v preteklih 
desetletjih kot v današnjih dneh organizator različnih tečajev, 

udeleženec usposabljanja v Izobraževalnem centru na Igu, 
izvajalec rednih mesečnih vaj ter udeleženec občinskih in 

regijskih tekmovanj, na katerih je dosegalo dobre rezultate.

Pripravila Renata Gutnik. Foto: D. Malavašič

Anton Žakelj in Franc Grum

Robert Nartnik in Marjan Oberžan

Zlate maturantke 

Ž upan Janez Nagode je zadnje 
septembrsko popoldne v svoji pi-

sarni pripravil sprejem za  štiri zlate 
maturantke iz naše občine. Sprejema 
v prisotnosti župana, direktorice ob-
činske uprave Alenke Gorze Jereb in 
županove tajnice Marije Turk se je 
udeležila vsa zlata četverica: Klara 
Križaj, Ana Murn in Zlata Matjašec 
– vse tri nekdanje učenke šole 8 tal-
cev, ter Urša Petek, nekdanja učenka 
šole Tabor. 

Župan Janez Nagode je čestital 
zlatim maturantkam in jim izročil spo-

minsko darilo. V sproščenem pogovoru 
so zlata dekleta zaupala svoje nadalj-
nje študijske namere. Tako sta se Kla-
ra Križaj in Tjaša Matjašec odločili za 
farmacijo, Urša Petek za kemijo in Ana 
Marn za pedagoški poklic (visoka vzgo-
jiteljska smer). 

Zlatim maturantkam je župan ob 
slovesu izrazil najlepše želje za uspe-
šen študij.

MaŠ
Zlate maturantke (z leve): Urša Petek, Ana 
Murn, Zlata Matjašec, Klara Križaj – in župan 
Janez Nagode.

Logaške novice, brezplačno glasilo občine Logatec; ISSN 03509281; izdajatelj Občinski svet občine Logatec; 
uredništvo: Metka Bogataj, Albin Čuk, Alenka Gorza Jereb, Janez Gostiša, Mihaela Kavčič, Nevenka Malavašič, 
Darja Merlak, Branko Pevec in odgovorni urednik Marcel Štefančič; grafična zasnova: Goran Rupnik; tisk: Bograf, 
d.o.o.; naklada 4100 izvodov. Naslov uredništva: Tržaška 15, Logatec 1370; tel. (01) 7590 626 ali 7590 600 ali 041 
915 705; e-mail: logaske@logatec.si ali marcel.stefancic@kabelnet.net  – Rok za oddajo prispevkov je do zadnjega 
dne v mesecu. Nepodpisanih prispevkov ne objavljamo.
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Poslanski kotiček
Med seboj

Do kod smo dospeli in kako naprej?
Spoštovane bralke in spoštovani bralci Logaških novic!

M ineva leto od državnozborskih voli-
tev in prvo leto mojih parlamentar-

nih izkušenj. Seveda, vloga opozicijskega 
poslanca je drugačna od vloge koalicij-
skega poslanca. Ne glede na to, smo se v 
poslanski skupini SDS odločili, da zaradi 
zaostrenih gospodarskih razmer predlaga-
mo sodelovanje v t.i. razvojnem partner-
stvu. Torej smo bili pripravljeni podpreti 

vse dobre predloge Pahorjeve vlade, ki bi Sloveniji pomagala 
iz krize, še več, SDS je v Državni zbor predložila paket gospo-
darskih in socialnih ukrepov kot pomoč pri izhodu iz krize. 
Žal,  leva koalicija – SD, Zares, LDS in DESUS – se je odlo-
čila, da pri partnerstvu ne bo sodelovala ter zavrnila vse naše 
predloge, enako tudi vlada.

Kje smo leto po volitvah?
• Približno polovica izgubljenih delovnih mest je verjetno ne-

izogiben rezultat krize, druga polovica pa rezultat zamud in 
neukrepanja; z razvojem in ustvarjanjem novih delovnih mest 
se nihče ne ukvarja, ministri tekmujejo v napovedih novih 
davkov.

• Vlada deluje ideološko (ne išče ravnotežja med socialo in kon-
kurenčnostjo, med solidarnostjo in svobodo, se prekomerno 
vmešava v gospodarstvo, krepi državno lastnino in vpliv dr-
žave v podjetjih).

•Vlada izvaja kadrovske čistke v upravi in podjetjih, ne glede 
na povzročeno škodo.

• Pri najresnejših temah se vlada zaletava, (predvsem pri zu-
nanjih zadevah, kjer gre po  vzorcu, da se z nekom skregaš, 
potem pa... bo, kar bo... S Hrvaško smo že videli, kaj iz vsega 
nastane na koncu). 

• Vlada nima rezultatov. Eno leto po volitvah ne more pokazati 
niti enega večjega uspeha.

• Ni bilo obiskov po regijah niti večkrat obljubljenega obiska 
Pomurja in Mure.

• Vlada zapravlja številne priložnosti.– Slovenija, npr., predse-
duje Svetu Evrope. – Ali je kdo to sploh opazil? V evropski in 
svetovni javnosti smo se iz dejavnika, ki je sposoben reševa-
ti probleme drugih, nespretno spremenili v nekoga, ki je del 
problema.

• Vlada sprejema vojne zakone s preglasovanjem, sprejema celo 
rasistične zakone, ki ločujejo pravice otrok glede na domnevno 
vlogo njihovih staršev.

• Kot edina vlada v EU zavrača resolucijo EP o evropski zavesti 
in totalitarizmu ter ignorira 23. avgust, evropski dan spomina 
na žrtve vseh totalitarizmov.

• Vladni ukrepi so deloma prijeli na področju sociale, kar je 
najlaže.

• Bistveno premalo je bilo narejeno pri razbremenitvi gospodar-
stva, zato ni novih delovnih mest; v zvezi s tem so bili zavrnjeni 
vsi predlogi SDS.

• Posledica vsega je naraščanje zadolževanja, ki je dobilo kri-
tične razsežnosti.

• Nastopil je skrajni čas za pravo kombinacijo reformnih in 
protikriznih ukrepov.

Povabilo v poslansko pisarno
Od oktobra dalje bom v poslanski pisarni v Logatcu vsak 

prvi  ponedeljek v mesecu od 9. do 11. ure, sicer pa mi lahko 
vedno pišete na elektronski naslov: peter.verlic@dz-rs.si .

In kako naprej?
Lotiti bi se morali nujnih poglavitnih ukrepov.

1. Potrebno je neposredno povečevanje zaposlovanja: z investici-
jami v prometni infrastrukturo (razvojne osi), z gradnjo stano-
vanj in z obnovo javnih objektov – varčevanje z energijo.

2. Sprostitev kreditnega krča za mala in srednja podjetja, poeno-
stavitev jamstvenih shem.

3. Potrebni so: povečanje števila vpisnih mest na fakultetah, pro-
mocija študija za deficitarne študije, stimulativna štipendijska 
politika.

4. Nujna je omejitev javne porabe na določen odstotek BDP z 
ustavnim zakonom za čas krize ali trajno.

5. Reformirati je treba celoten javni sektor za dosego učinkovi-
tosti ob manjši porabi.

Iz poslanskih vprašanj in pobud
V preteklem letu sem naslovil na vlado, zlati ministru za 

promet Patricku Vlačiču in ministru za okolje in prostor Erjav-
cu preko, 30 pisnih in ustnih poslanskih vprašanj (sem v vrhu 
med poslanci po številu zastavljenih vprašanj), kar ne prese-
neča, saj se v teh dveh resorjih, prometnem in prostorskem, v 
preteklem letu ni premaknilo praktično nič. Ker je za območje 
Notranjske projekt regijskega odlagališča odpadkov bistvenega 
pomena, bom s poslanskimi vprašanji še naprej terjal odgovore 
od resornega ministra. Da odlagališča odpadkov na obstoječih 
deponijah ostajajo odprta, smo na mojo pobudo prav v naši po-
slanski skupini predlagali državnozborskemu Odboru za okolje 
in prostor in s tem – po mojem prepričanju – rešili akuten pro-
blem deponiranja odpadkov, ki bi nedvomno nastal v občinah, 
če bi morale te zapreti deponije, ne da bi bilo že vzpostavljeno 
regijsko odlagališče.

Dr. Peter Verlič

Dr. Peter Verlič 

Silno pisano prebivalstvo v naši občini

L ogaška občina šteje ta čas 13.447 prebivalcev; med temi jih je tudi nekaj iz tujine (s tujim državljanstvom). 
Tako živijo med nami posamezniki iz Belgije, Belorusije, Danske, Francije, Indije, Demokratične republike Konga, Ni-

zozemske in Združenega kraljestva. Po dva prihajata iz Švice, Poljske in Združenih držav Amerike, trije prebivalci imajo itali-
jansko državljanstvo, štirje nemško, po šest je Rusov in Jugoslovanov. Osem državljanov prihaja s Slovaške, šestnajst iz Srbije in 
Črne Gore, enaindvajset iz Bolgarije, 32 pa je Hrvatov. Iz bivših republik Jugoslavije je še 63 Makedoncev, 71 Srbov, 85 pa jih 
prihaja s Kosova, največ – 264 pa jih ima državljanstvo Bosne in Hercegovine.  

NevMa  po CRP
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Med seboj

Še zmeraj veliko prekrškov in kaznivih dejanj
Iz pogovora s komandirjem Jožetom Lahovnikom

Bilo je veselo, le prehitro je minilo 
Kar šest avtobusov z Notranjske se je v nedeljo, 6. septembra, pripeljalo na srečanje 

upokojencev v Center vojnih veteranov v Logatcu. Pripeljali so se iz okoliških krajev vse 
od Dragomerja, Borovnice, Vrhnike, Loške doline, Blok, Cerknice do Rakeka – Pa tudi 

Logatčanov ni manjkalo – Srečanja se je udeležilo kakih 1000 upokojencev.

Najprej nekaj besed  
o prvem mesecu novega šolskega leta.

P olicisti smo poostreno nadzirali promet v okolicah osnov-
nih šol in skupaj s člani ZŠAM Logatec varovali otroke 

na poti v šolo in iz nje. V tem času ni bilo nobene prometne 
nesreče, kar nekaj udeležencev v cestnem prometu pa smo ka-
znovali zaradi prekoračitve hitrosti, ker niso bili pripeti in za-
radi izsiljevanja pešcev na prehodih za pešce.

Da bi le tako bilo tudi v prihodnje. Pa ostaniva pri  
prometu.

Pripetilo se je 20 prometnih nesreč s telesnimi poškodbami, 
ranjenih je bilo 26 oseb, od tega pet huje. Bilo je še 66 manjših 
nesreč, kot pravi zakon  »z neznatno nevarnostjo«; v takih prime-
rih izdamo »obvestilo o odstopu od ogleda«.

Ste imeli kaj voznikov »v  prostorih za pridržanje«?
Precej visoke kazni še vedno niso motile 23 voznikov, da ne 

bi pregloboko pogledali v kozarce, zato so preživeli nekaj ur pri 
nas, sedem voznikov pa je bilo pod vplivom drog. Vseh kršitev 
cestnoprometnih predpisov je bilo nekaj manj kot 1.700, nekaj 
»pogumnih« voznikov je skozi naselje Logatec peljalo tudi 100 
km na uro.

Ali dovolj pazimo na svoje denarnice, mobitele, torbice?
Ne. Evidentirali smo kar 160 tatvin, sem spadajo tudi neplači-

lo goriva na naših črpalkah, 80 je bilo tudi velikih tatvin – vlomov 
v stanovanjske hiše, poslovne objekte in gostinske lokale. Sicer 
pa smo obravnavali tudi 23 kaznivih dejanj z elementi nasilja (od 
tega 18 v družinah). Dve osebi sta bili pridržani, eni je preiskoval-
ni sodnik odredil pripor, drugi pa prepoved približevanja. Prijeli 
smo dva tuja državljana, ki sta s ponarejenimi bančnimi karticami 

dvigovala denar, zo-
per enega je preisko-
valni sodnik odredil 
pripor. Obravnavali  
smo tudi vdor v ra-
čunalniški sistem, 
kjer smo pri hišni 
preiskavi zasegli ra-
čunalnike. Škode pa 
je bilo za 700 tisoč 
evrov.

Koliko kaznivih dejanj je torej bilo v teh osmih mesecih?
Okroglih 500, od tega smo jih polovico uspeli preiskati. Mo-

ram omeniti še droge; obravnavali smo deset kaznivih dejanj. Tako 
smo pri preprodajalcu zasegli 17 zavitkov droge (12 g), pri hišni 
preiskavi pa našli še dvesto gramov ter 12 kosov streliva. Mamila 
pa smo našli še pri trinajstih občanih.

Na koncu še » razno« – splošne zadeve.
Imeli smo 101 kršitev javnega reda in miru, kar je manj kot 

prejšnja leta. Obravnavali smo tudi pet požarov. Pomagali smo 
reševati jamarje v jami v Lazah, kjer je bila ena oseba poškodo-
vana. Zaradi poškodb pa je umrla mlajša ženska, ko jo je zadelo 
vozilo pri fotografiranju na dirkah v Zapolju.

Jesen in z njo krajši dnevi so tu. Kaj svetujete?
Previdnost, strpnost in še enkrat previdnost. Pešcem pa sve-

tujemo uporabo kresničk ali drugih svetlečih se predmetov, da 
bodo bolj vidni. Mi pa bomo izvajali preventivne akcije in zoper 
kršitelje tudi  ukrepali.

Brane Pevec

Krožišča umirjajo promet. Foto: B. Pevec

Z vrstile so se pozdravne besede lo-
gaškega župana Janeza Nagodeta, 

predsednika logaškega društva upoko-
jencev Vladislava Puca, generalnega se-
kretarja Zveze društev upokojencev Slo-
venije (ZDUS) Bogdana Urbarja, vodje 
notranjske regije upokojencev Antona 
Sluge, podpredsednice mestne zveze 
upokojencev Ljubljana Anke Tomin-
šek; širše pa je udeležence pozdravila 
predsednica nadzornega odbora ZDUS 
Cecilija Lombar.

Da je bilo na srečanju kar se da pe-
stro, so se v splošno vzdušje vključili pev-
ski zbori iz Loške doline, Cerknice in Lo-
gatca. Vsak zbor je zapel po tri pesmi, na 
koncu pa so zapeli vsi pevski zbori sku-

paj. Pa tudi drugače je bilo pestro, uspehi 
balinarjev Balinarskega društva Baron, 
metanje podkev; skratka, nikomur ni bilo 
dolgčas. Poslušalci pa so lahko poslušali 
tudi recitacije Francke Čuk iz Hotedrši-
ce. V tako lepem okolju, zlasti pa v pre-
krasnem vremenu je bilo poskrbljeno za 
jedačo in pijačo. Zabavali in zavrteli so se 
lahko ob zvokih ansambla iz Litije.

Nekoliko prezgodaj je za udeležence 
iz okoliških krajev prišel čas slovesa, kajti 
ob 18. uri so odpeljali avtobusi notranjske 
regije. Seveda, pa s tem še ni bilo konec 
zabave. Organizator srečanja je bilo Dru-
štvo upokojencev Logatec s predsedni-
kom Vladislavom Pucem, ki pričakuje, 
da bo logaško društvo v naslednjem letu 

izbrano za organizacijo republiškega sre-
čanja upokojencev.  

Albin Čuk

Veselo med upokojenci. Foto: Vida Krajnc
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Gospodarske diagonale

Planinski pohodi Župnijska Karitas Rovte
17. oktober –  MAVRINC, info: Matej Vidmar-041/379-156
25. oktober –  JEREBIKOVEC,  

info: Simona Dernulc-041/283-010

vas vabi na dobrodelni koncert
KRUH ZA ŽIVLJENJE

8. novembra 2009 ob 15. uri, v Domu krajanov v Rovtah

Oblak 1901 
Kakovost je nasprotje naključja – in ta kakovost že sedaj po dodani vrednosti  

na zaposlenega močno presega poprečje Evropske zveze

V eliko ljudi se je 25. septembra 
zbralo ob odprtju nove proizvo-

dne linije podjetja Oblak Commerce, 
d.o.o., v Logatcu. Z vseh koncev Slove-
nije so prišli, tudi s Hrvaške, iz Avstri-
je, Nemčije, Italije in Švice. Vsi tako 
ali drugače povezani s podjetjem, ki je 
v ne ravno prijaznih časih sklenilo dvo-
letni projekt postavitve enega največjih 
in tehnološko najsodobnejših obratov 
za proizvodnjo betonskih izdelkov v 
srednji Evropi. 

Proizvodne prostore in inštalacije 
je financiralo podjetje samo, opremo 
banka Sparkasse Leasing. Kolikor je 
bilo mogoče, so pri gradnji sodelovali 
domači izvajalci. Gradbena dela je iz-
vedlo podjetje Treven, Gradnje in vzdr-
ževanje, d.o.o., halo je postavil Vegrad, 
d.d., elektroinštalacije Anvina, d.o.o., 
strojne inštalacije Trgocev, d.o.o., vo-
dovodne inštalacije Janko Rupnik, s.p., 
asfaltiralo je Primorje, d.d. Opremo sta 
dobavila nemški Hess in italijanska Imer 
Group.

Odločitev o postavitvi novega obra-
ta je bila sprejeta pred dvema letoma, 
ko je kazalo, da obstoječa proizvodnja 
ne more več zadostiti količinskim po-
trebam trga. Drugi nagib je bila izziv za 
izdelavo novih artiklov in prestop v še 
zahtevnejši kakovostni razred. Že doslej 
je podjetje proizvajalo nekaj izdelkov, ki 
so edini v Sloveniji zadostili najvišjim 
gradbeniškim zahtevam. Na novo bodo 
zdaj na trgu tudi prani tlakovci večjih di-
menzij in obstojnejših barv, saj ne bodo 
več izdelani iz obarvanega betona, pač 
pa iz barvnega peska, ki trajno ohranja 
svojo barvo. Takih tlakovcev doslej v 
Sloveniji še niso izdelovali. Proizvodnja 
tlakovcev in robnikov, elementov za od-
vajanje voda bo lasersko nadzorovana. 
Poudarek pa bo tudi na t.im. eko-pro-
gramu, izdelavi tlakovcev, ki omogočajo 

maksimalno pronicanje de-
ževnice v tla in s tem zmanj-
šujejo obremenjenost kana-
lizacije za padavinske vode 
ob nalivih. Z novimi izdelki 
si bo podjetje tudi širilo trg; 
tako se že ozira proti Furla-
niji-Julijski krajini. Njegovi 
izdelki pa se vgrajujejo že 
na Hrvaškem, pa celo na 
Kosovu. Tlakovane površi-
ne imajo v svetu bodočnost. 
V Nemčiji, denimo, je že bil 
zaradi vplivov na okolje uve-
den poseben davek na asfal-
tirane površine.

Predvsem skrb za kako-
vost betonskih izdelkov pa tudi različ-
nih vrst betonov je že doslej podjetju 
zagotavljala dober tržni položaj. K temu 
so pripomogli tako lastni laboratorij in 
nenehni nadzor kakovosti kot skrb za 
izobraževanje zaposlenih. Izobraževa-
nje je temelj, na katerem stoji podjetje. 
Tega se še kako zaveda najprej direktor 
Bogdan Oblak, ki izobraževanju posveča 
potrebno pozornost.

Beseda družina, družinsko podje-
tje so bile poleg čestitk ta dan zagoto-
vo največkrat izrečene. Kako tudi ne. 
Proizvodnja betonskih izdelkov preha-
ja že na peti rod. Od Matevža, ki je za-
čel izdelovati betonske cevi leta 1901, 
prek Gabrijela in Jožeta na Bogdana 
in počasi že na Bogdanovega sina Bla-
ža. Družina kot temeljna celica družbe 
lahko izjemno močno povezuje člane in 
jim pri poslu, če je le uglašena, poma-
ga bolj kot kakršna koli druga poveza-
va. In o takšni družini in družinskem 
podjetju so ob odprtju govorili najprej 
sam Bogdan Oblak, pa podpredsednik 
Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije, 
obenem predsednik upravnega odbora 
Štefan Pavlinjek, logaški župan Janez 

Nagode, državna sekretarka na Ministr-
stvu za gospodarstvo Darja Radić, pred-
sednik uprave in generalni direktor Sa-
lonita Anhovo Jože Funda, predsednik 
uprave Merkurja, d.d., Bine Kordež, di-
rektor zbornice gradbeništva in industri-
je gradbenega materiala Borut Gržinič 
in predsednik sekcije cementninarjev,  
kamnosekov in teracerjev pri OZS An-
drej Zakrajšek. Nov poslovni objekt pa 
je blagoslovil dolnjelogaški župnik Ja-
nez Kompare.

Slavnostni trak je ob Bogdanu, Jože-
tu in Blažu Oblaku, Darji Radić in župa-
nu Janezu Nagodetu prerezal Darko Ba-
bič, najdlje zaposleni pri Oblakovih. Ob 
tej priložnosti je Bogdan Oblak logaške-
mu županu izročil prenosni defibrilator 
v spodbudo, da bi se kraji v občini oskr-
beli s temi napravami, ki lahko rešujejo 
življenja, če so ob času pri roki. Župan 
je obljubil, da bo poskrbel za to. 

 Prireditev, na kateri je zapel tudi 
obrtniški mešani pevski zbor Notranj-
ska, je vodila Janja Nagode. Za dobro 
razpoloženje so po slovesnosti poskrbe-
la še znana imena estrade. 

Janez Gostiša

Otvoritvena zdravica (z leve): župan J. Nagode, državna 
sekretarka D. Radić,  podjetnikov sin Blaž, delavec D. Babič, 

podjetnikov oče Jože Oblak in podjetnik Bogdan Oblak
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Več kot 400 obiskovalcev soseske Zeleni grič 
Skupina Energoplan je v soboto, 19. septembra, v Logatcu slovesno odprla vrata nove stanovanjske 

soseske Zeleni grič. V soseski, za katero je bil temeljni kamen položen maja lani, sta dva enaka bloka, v 
katerih je skupno 96 stanovanj in katere si je ogledalo več kot 400 ljudi. Ob dnevu odprtih vrat Zelenega 

griča so v Energoplanu za kupce pripravili paket otvoritvenih ugodnosti.

Novo poslovno  
stanovanjsko poslopje

K ot je povedal Gregor Prah, predstavnik Energoplana, so 
z obiskom nove soseske ob dnevu odprtih vrat izredno 

zadovoljni, saj je prišlo več kot 400 obiskovalcev. »Sklenili 
bomo kar nekaj novih pogodb, še posebej pa nas veselijo 
vtisi in mnenja obiskovalcev, ki so izrazili zadovoljstvo s ka-
kovostjo, z zasnovo stanovanj pa tudi s sosesko nasploh,« je 
svoje vtise ob odprtju Zelenega griča strnil Prah. Otvoritev 
soseske sta s simpatičnim nastopom popestrila povezovalca 
programa Simona Rakuša in Boštjan Kljun, ki sta v popol-
noma opremljenem vzorčnem stanovanju odigrala družinsko 
življenje na Zelenem griču.

Sosesko odlikuje raznolika ponudba stanovanj, od garso-
njer do štirisobnih stanovanj, ter veliko urejeno parkirišče. Del 
stanovanj ima v pritličju atrij, druga pa ložo oziroma balkon. 
Stanovanja so že vseljiva, cena pa je še posebno ugodna, saj 
kvadratni meter neto stanovanjske površine stane že od  1.700 
evrov dalje (brez DDV). Po besedah Sebastiana Trajkovskega, 
namestnika direktorja Energoplana, cen stanovanj kljub manjše-

mu povpraševanju ne bodo zniževali. »Odločili smo se namreč, 
da bomo kupcem raje ponudili dodatne ugodnosti, kot so sveto-
vanje pri izbiri opreme, pomoč pri pridobitvi ugodnejših posojil 
in zamik plačila v času, ko kupec še zbira sredstva ali prodaja 
staro nepremičnino,« je pojasnil Trajkovski.

Vrednost investicije v novo stanovanjsko sosesko znaša 12 
milijonov evrov. Hčerinska podjetja v skupini Energoplan so 
poskrbela za celoten razvoj projekta. Za projektiranje naložbe 
je bilo odgovorno podjetje Slovenija projekt, d.o.o., gradnja je 
bila v rokah podjetja Energoplan, d.d., za prodajno realizacijo 
pa skrbi podjetje EP INVEST, d.o.o. 

Skupina Energoplan je v osemnajstih letih v različnih krajih 
po Sloveniji zgradila več kot 800 stanovanj. Z visoko kakovostjo 
storitev in gradnje si vztrajno prizadeva slediti sodobnim stan-
dardom nepremičninskega trga. V naslednjih petih letih bodo 
gradnjo za trg še okrepili, saj nameravajo v Ljubljani in okolici 
zgraditi še 600 novih stanovanj. 

S.E. 

Novo zamenjalo staro.

Nova soseska z garažami 
in parkirišči

E nergoplan je dokončal dela v naselju Zeleni grič nad 
Pavšičevo cesto in dal na prodaj okrog sto stanovanj in 

dvainštirideset garaž. Pred obema blokoma so lepo urejena 
tudi parkirna mesta in teh bi bilo za stanovanjsko sosesko 
dovolj, ko bi posamezno stanovanje imelo le po en sam av-
tomobil.  

Za varnejši promet je zgrajena enosmerna krožna cesta, 
ki bo zaradi vzpona morda nekoliko problematična ob snegu 
in poledici.  

Besedilo in foto: France Brus

Poskrbljeno tudi za parkirišča.

O b Tržaški cesti, na zemljišču,  kjer je nekoč stala sta-
ra Škrljeva klet, gradi Treven – Gradnje in vzdrževa-

nje, d.o.o., poslovno stanovanjski objekt, ki ga je projekti-
ral domačin Lovrenc J. Erkar, investira pa Anina d.o.o.

Konec septembra je na gradbišču kamera zabeležila de-
lavce Almonta, s.p., iz Budanj z Vipavskega, ko so vgrajevali 
aluminijasta okna in pregrade.

Besedilo in foto: France Brus
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Turistične panorame

Moja dežela –  
lepa in gostoljubna

Podelitev priznanj za najlepše ocvetličene  
hiše in zavode

Dobrodošli  
v Logatcu

Za zaključek prireditev ob logaškem 
občinskem prazniku je bila 30. 
septembra v Narodnem domu 

predstavljena turistična publikacija 
občine »Dobrodošli v Logatcu«S lavnostna pode-

litev priznanj je 
bila 24. septembra v 
Narodnem domu;.po-
delili so 29 priznanj 
družinskim hišam, 4 
kmetijam, obrtni de-
lavnici, gostinskemu 
lokalu, cerkvenemu 
objektu,  javni  za -
saditvi prostora ter 
javnemu zavodu. Le-
tošnja priznanja so 
dosegla vse krajevne 
skupnosti.

Prireditev, 
ki jo je vodila 
predsednica 
turist ičnega 
društva Vanja 
Fajfar, je poz-
dravil župan 
Janez Nago-
de. Za pope-
stritev večera 
so poskrbeli 
kvintet Gor 
Dol ter člani 
kulturno turi-
stičnega dru-
štva Hotedršica s skečem o tihotapstvu. 

Letošnja priznanja so prejeli iz krajevne skupnosti Laze-Jakovica 
družina Šušmelj, Laze 61, in  družina Petrič, Jakovica 11; iz krajevne sku-
pnosti Log-Zaplana pa družina Marinč, Petkovec 66, in družina Marolt, 
Petkovec 65 A; iz krajevne skupnosti Trate družina Pivk z Medvedjega 
Brda 24 A; iz krajevne skupnosti Vrh Sv. Treh Kraljev družina Cankar, 
Lavrovec 21 A, in družina Mivšek, Hlevni vrh 8; v Hotedršici družine 
Čuk Jug, Hotedršica 90 A, družina Nagode, Ravnik 1, in družina Ru-
pnik, Ravnik 9; v Rovtah družine Šemrov, Rovte 101, Gerželj, Rovte 42, 
in Hladnik, Petkovec 37 B; v krajevni skupnosti Naklo družine Obreza, 
Jačka 53 B, Lapanje, Zelenica 14, Stevanović, Krpanova 8, Novišek, Sta-
ra cesta 35, Tršar, Potoška cesta 1, Gašparič, Notranjska 50, in Masle, 
Vodovodna 25; v krajevni skupnosti Tabor pa družine Lukan, Zadružna 
pot 5, Šemrov, Kalce 17 B, Nagode, Režiška cesta 28, Meze, Tržaška 71, 
in Černivec, Grčarevec 5 C..

Letos so bila podeljena tudi priznanja za kmetije, in sicer družini Tr-
ček, Rovte 122, Treven, Rovtarske Žibrše 32, Petkovšek, Hotedršica 15, 
Brus, Novi svet 9,  obrtni delavnici Mizarstvo Logar, Rovte 104, zasadi-
tvi ob znamenju na križišču pri Jakovici in cestninski postaji Logatec, 
gostinskemu lokalu Okrepčevalnica Zvonček, Blekova vas 1B, Kapelici 
na Tratah in Stari šoli v Hotedršici. 

Albin Čuk

P redstavitve so se udeležili predvsem turistični 
delavci iz logaških krajevnih skupnosti. Predsta-

vitev je vodil Gregor Marn. O samem pomenu pu-
blikacije pa sta spregovorila župan Janez Nagode in 
Renata Gutnik, koordinatorka turističnih dejavnosti, 
ki je pripravila tudi izbor besedil in fotografij v so-
delovanju z Nevenko Malavašič in Katjo Žagar. Pu-
blikacija je izšla v sedmih jezikih, saj je namenjena 
tudi tujim gostom, ki prihajajo v Logatec. Publikaci-
ja je vodilo za ogled naravnega in kulturnega boga-
stva in za okušanje domače gostinske kulinarike. 

O pomenu turizma je spregovorila Nataša Hoče-
var, predstavnica Slovenske turistične organizacije. 
Predstavitev publikacije je pospremila z množico po-
hval in komplimentov. 

Izid publikacije so poleg občine Logatec in dru-
gih slovenskih donatorjev podprl še zlasti evropski 
komisijski sklad za razvoj podeželja. Da je publikacija 
zagledala luč sveta, so pripomogli številni sodelavci, 
ki jim je bila izrečena javna zahvala; med temi so bili: 
ob Renati Gutnik še priznani in nagrajeni fotografi: 
Andrej Korenč, Rafael Marn, Gorazd Šemrov, Alen-
ka Gorza Jereb, Robert Brus, Alojz Skvarča, Marko 
Masterl, oblikovalec Anton Marn, ilustrator Matej 
Zupančič, svetovalci Aleksander Jankovič Potočnik, 
Janez.J. Švajncer, Bibijana Mihevc in lektor Marcel 
Štefančič; v tuje jezike pa je publikacijo prevedla agen-
cija Julija

Vsakdo, ki bo vzel v roke publikacijo, bo lahko 
ugotovil sistematičen pristop od predstavitve Logat-
ca, naravne dediščine, rastlinstva in živalstva, kultur-
ne dediščine, tradicionalnih prireditev in posebnosti 
Logatca do aktivnosti v naravi in nočitvenih možnos-
ti ter tudi možnosti za kongresno dejavnost. Za izid 
publikacije gre pohvala posebno Renati Gutnik, ki si 
je še posebej prizadevala za natis tega dragocenega 
turističnega dosežka.  

Mogoče le še to: turizem smo ljudje in ideje ter 
dopolnitve k turističnemu vodiču bodo vedno dobro-
došle, saj se o turizmu v Logatcu premalo piše in go-
vori. 

In še to: Za turistično promocijo Logatca je ob 
predstavitvi publikacije Dobrodošli v Logatcu in v 
sklopu praznovanja občinskega praznika izšla tudi pri-
ložnostna izdaja razglednic Dobrodošli v Logatcu.

Albin Čuk

Lavričevi, Laze 60a.

Tršarjevi, Logatec Potoška 1.

Med predstavitvijo turistične publikacije: župan J. Nagode, 
R. Gutnik in N. Hočevar.



14

L
ogaške n

ovice, oktober 2009

Turistične panorame Kulturni razgledi

Po sledeh bogate  
kulturne dediščine

Sočnost literarnega  
večera 

»Zeleni oblaki« so pripravili literarni večer,  
ki je bil več kot toOb robu Nove Gorice se na 143 metrov viso-

kem griču dvigata cerkev Gospodovega Ozna-

njenja Mariji in k njej prizidan frančiškanski samo-

stan. Na Kostanjevici ali na Kapeli, kot tudi pravijo 

kraju domačini, je staro božjepotno svetišče s pe-

stro zgodovino in bogatimi zakladi preteklosti. Za 

prebivalce z obeh strani meje je kraj oaza zelenja, 

miru in duhovnosti. Kostanjevica vključuje vsaj tri 

kulturna in duhovna izkustva: je spomenik cerkve-

ne umetnosti in duhovno središče (cerkev in samo-

stan), zgodovinski spomenik (grobnica Burbonov) 

in kulturni spomenik (samostanska knjižnica). Za 

vse to že skoraj 200 let skrbijo frančiškani. Leta 

1985 je bilo celotno območje Kostanjevice razglaše-

no za umetnostni in kulturni spomenik, ki velja za 

zaščiteno kulturno dediščino slovenskega naroda.

Samostanska  knjižnica  nosi ime po p. Stani-

slavu Škrabcu (1844-1918), največjem slovenskem 

jezikoslovcu – slovenistu 19. stoletja, ki je na Ko-

stanjevici živel 42 let. Začetki knjižnice segajo v 16. 

stoletje, če upoštevamo bogate  svetogorske fonde v 

njej. Knjižnica ima nad 10.000 knjig. Za posebno dra-

gocenost šteje kakih 30 prvotiskov. Za Slovence je še 

posebej pomembna slovnica Adama Bohoriča  iz leta 

1584 z avtorjevim lastnoročnim podpisom. 

V grobnici na Kostanjevici počivajo zadnji člani 

francoske kraljevske rodbine Burbonov. Ob julijski 

revoluciji leta 1830 so jih pregnali iz Francije. Leta 

1836 pa so prišli v Gorico kot gostje grofa Coronini-

ja. Po ogledu cerkve, knjižnice, grobnice Burbonov in 

vrta okrog cerkve smo se  okrepčali v lepo urejenem 

parku pred cerkvijo. 

Od tod smo se odpeljali v Kobarid na ogled Ko-

bariškega muzeja, posvečenega dogajanjem med 

prvo svetovno vojno. Muzejska zbirka predstavlja 

12. soško bitko od 24. oktobra do 9. novembra.1917. 

Dogajanje v teh dneh so kasneje poimenovali »ču-

dež pri Kobaridu«. Ta spopad spada med največje 

gorske spopade v zgodovini. Z elementi bliskovite 

vojne je šlo za najbolj uspešno prebojno operacijo v 

prvi svetovni vojni. Preboj je pomenil konec krvavega 

vojskovanja ob Soči. 

Po obisku muzeja smo se odpeljali še do kostni-

ce, v kateri je pokopanih 7.014 italijanskih vojakov iz 

1. svetovne vojne. 

Po kosilu v bližjem Idrskem smo se pod vod-

stvom Vinka, ki je pripravil izlet, odpeljali proti domu 

po značilnih ozkih tolminskih in idrijskih cestah.  

Marinka Petkovšek

N ekoč mi je dejal starosta 
in mojster poezije Ciril 

Zlobec, da  »poezijo, ki je si-
cer ljudje najmanj berejo, ti isti 
imenujejo najžlahtnejšo«. Zato 
je vsak literarni večer poezije za 
avtorje vedno prekratek, za nas, 
poslušalce, pa predolg. A »Zele-
ni oblaki« se tega natančno za-
vedajo in nam nikoli ne postre-
žejo le z lastnim pogledom na 
svet, nikoli ga nam neskončno ne zavlečejo in vedno se jim zahoče 
vključiti v metaforični svet še kakšno »drugo umetnost«. Tokrat so se 
odločili za fotografijo Andreja Korenča, tudi letošnjega občinskega na-
grajenca, ki je vzdušje jesenskih predstav popestril s svojim odnosom 
do jeseni. Glasba pa je stalna spremljevalka društvenih večerov, od pe-
tja do instrumentalnih in kombiniranih izvedb. Tudi tokrat je bilo tako: 
kitarist Bojan Šen in flavtist Vid Sark ter pevki Ana in Špela Kavčič so 
s »promenadami« med nastopi logaških literatov podkrepili vzdušje, ki 
je bilo, recimo, jesensko obarvano.

Starostne razlike in osebna izpovednost literatov so izrazito očitne, 
nekje v ozadju pa se čuti »prisotnost« Branke Novak, ki z nenehnim ustvar-
jalnim zanosom bdi nad svojimi »varovanci«. S pretanjeno besedo je ve-
čer tkala Bojana Levinger, z avtorskimi prispevki pa so sodelovali Ana 
Balantič, Andreja Jereb,  Branka Novak, Eva Neža Kermavnar, Francka 
Čuk, Helena Frece, Jože Omerzu, Lidija Rupnik, Marcel Štefančič, Ma-
teja Hajdinjak, Nada Kržan, Tilka Jerič, Tim Uršič, Tine Vučko, Vanda 
Lavrič in Vladimir Kržišnik. 

Med njimi ni enotnega pristopa do izraza, tudi jeseni se niso vsi do-
taknili z enako mero, nekateri so jo celo prezrli. In poezija – te je bilo 
namreč največ, saj jo je bilo čutiti tudi v proznih črticah – je nekaj oseb-
nega, intimnega, zato bom omenil v tem zapisu tiste, ki so se meni najbolj 
vtisnili v spomin. Vrstni red zapisa pa ne pomeni vrednotenja po lestvici, 
pomeni le zaporedje vtisov, ki so nastajali sproti, med dogajanjem.

Jeseni se je zapisala Tilka Jerič, ki vedno poskrbi za jasnost misli. Jože 
Omerzu se je izkazal s hudomušnostjo, ki se je je oklenil zaradi lastne ne-
gotovosti, ali je na pravi poti. Nada Kržan nas je osvestila z zagrenjenostjo 
in srdom nad današnjim časom. Ogorčena nad sedanjostjo je bila tudi 
Branka Novak. Tako po videzu kot jezikovnem izrazu me je z uporništvom 
navdihnil Tim Uršič. Eva Neža Kermavnar je z uporabo sodobnega jezika 
–slanga povedala, kako komunicira z okoljem. S humorjem in izvirno-
stjo nas je popeljal v svoj svet Tine Vučko. Svoj ritem poetične pripovedi 
je povezal z glasbo, ki je rezultat navdiha ruskega skladatelja Modesta 
Petroviča Músorgskega, kajti ta je postal vez med interpretacijo besede 
in glasbenega vložka (flavte). S svojimi aforizmi nas je Marcel Štefančič 
opozoril na napake današnjega pisanja, oprostite, časa, okolja in politike. 
Tovrstno branje je bila že odrska igra, predstava. Prav tako je z izbrano 
besedo hudomušno začinila pogled na svoj in naš čas Vanda Lavrič. 

Poezija se je zdela pred časom, v sebi je nekje skrivala prihodnost. 
KRAS

Z jesenskega branja. Foto: P. Sark
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Kulturni razgledi

Ex tempore – petič
Na 5. Ex tempore, ki ga Društvo likovnikov posveča občinskemu prazniku, se je letos 

presenetljivo prijavilo kar 22 likovnih ustvarjalcev z raznih koncev Notranjske in Primorske - 
Ustvarjali so v različnih tehnikah  in materialih in s svojo likovno domišljijo ponazorili jesen 

sredi njene barvitosti in ljudskih običajev

K omisija – v sestavi: Anamarija Stibilj Šajn (predsedni-
ca), Predrag Silvaši in Nevenka Malavašič – je imela 

kar težko nalogo, saj je morala izbrati šest ustvarjalcev, kate-
rim so sponzorji in donatorji ter Društvo likovnikov Logatec 
namenili nagrade. Po natančnem ogledu vseh likovnih del in 
po tehtnem premisleku se je komisija odločila podeliti šesto 
nagrado Tatjani Verbič za Lipov list, ki po besedah predsedni-
ce komisije »oblikovno jasen in čist nastopa v svoji makro po-
javnosti, hkrati pa je nosilec vsebine – treh drevesnih listov; 
s tem  vzpostavlja zanimiv dialog med celoto in detajlom in 
komunikacijo med gladko obdelano površino ter strukturalno 
naglašenim ozadjem«.  Peto nagrado je prejel  Gregor Maver 
za sliko »Carpo«, na kateri je dominantna vloga namenjena 
figuri in, kot je povedala Stibilj Šajnova, »jo avtor zabeleži s 
tekočo in jasno obrisno linijo, kar učinkuje heroično, o čemer 
pričajo listi vinske trte, s katerimi je ozaljšana; ob figurativ-
nem ubesedovanju zgodbe pa nastopajo še številne likovne 
domislice, ki se preko slikarstva širijo na področje grafičnih 
rešitev in kolažnih aplikacij«. Četrto nagrado si je prislužil 
Janez Ovsec; o delu je predsednica komisije povedala, da  
»ima motiv, ki ga lahko prostorsko umestimo na območje 
Kalc, prepoznavnost in dokumentarno vrednost, saj avtor v 
prvi plan postavi bogato in tipično domačijo, njenim arhitek-
turnim danostim dosledno sledi, hkrati pa jih ne prikrajša za 
mehkobo akvarelnih učinkov, avtor arhitekturo dobesedno re-
šuje pred propadom in jo kot spomin pušča zanamcem«. Tre-
tja nagrada je šla Tončki Madon za klasični krajinski izsek, ki 
je po besedah likovne kritičarke »popeljan v kompozicijsko 
ravnovesje, prepričljivo utripa v jesenski atmosferi, barve pa 
so iz naravne palete in razkrivajo vse bogastvo jesenskega ko-
lorita, barva se ponekod vpija v papirnato podlago, drugje se 

razleze po njej – tako se menjuje dvoje iluzivnih razsežnosti: 
ploskovitost in globina«.  Drugo nagrado je komisija dodeli-
la Mateju Pečeniku za drzno likovno zgodbo, iz katere, po 
mnenju Šajnove »veje energija barv in poteznosti, slika je na 
trenutke polna kontrastov in napetosti, ki jih avtor v ustvar-
jalnem procesu sinhronizira, kontrastiranja pa mehča tudi 
slikarjeva dobesedno prirojena potezna igrivost, saj iz njene 
sproščenosti izvirajo tudi številne izvedbene naključnosti, iz 
navidezno abstraktnega konglomerata se izvijajo posamezni 
pripovedni elementi iz konkretne stvarnosti; ne nazadnje nas 
kolorit popelje v »še vedno trajajoče poletje«. In prva nagrada 
je bila dodeljena  Mitji Milavcu, avtorju, ki po besedah Ana-
marije »dokazuje, kako lahko na realističnih temeljih zraste 
domiselna in avtorsko prepričljiva likovna interpretacija, ne-
kakšen nadrealistični, imaginaren pogled v stvarnost, saj se 
veristično dosleden, minuciozno stkan likovni zapis neštetih 
suverenih, drobnih potez  spreminja v dovršeno likovno pred-
stavo, v kateri avtor ne najde le prostorske  iluzije, ampak 
tretji dimenziji pridružuje še četrto – to je čas; s kompozicij-
sko rešitvijo slike v sliki oz. v hkratnost dogajanja ujeti raz-
lični atmosferski utripi dneva odvijejo pred gledalcem film 
nekega jesenskega dne v izbranem krajinskem izseku; preko 
različnih barvnih vrednosti in svetlobnih stanj jih lahko gle-
dalec doživi v vsej pohvalnosti«.

Razstava vseh udeležencev ex tempora, ki si zaslužijo čestit-
ke in pohvale, je bila v Stekleni galeriji na ogled od 19. do 29. 
septembra. Pri tem  velja omeniti tudi zahvalo posameznikom, 
podjetjem in ustanovam, ki so prispevali nagrade, in sicer: obči-
ni, Albatrosu – Mariji Pivk, s.p., dr. Gorkiću, d.o.o., Kmetijsko 
gozdarski zadrugi in Društvu likovnikov.  

NevMa

Srečanje knjižničarjev Notranjske in Primorske
Gvido Komar ponovni vodja društva bibliotekarjev Notranjske in Primorske

Z veza bibliotekarskih društev Slo-
venije je prostovoljna, strokovna 

zveza, ki povezuje osem slovenskih ob-
močnih bibliotekarskih društev. V zve-
zo se društva združujejo z namenom, 
da pospešujejo in usklajujejo svojo 
dejavnost, medsebojno sodelujejo, 
obravnavajo ter razrešujejo strokovna 
vprašanja, ki so skupnega pomena, in 
sodelujejo pri razvoju knjižničarske de-
javnosti, knjižnic in knjižničnega siste-
ma Slovenije. 

Člani območnih društev se srečujejo letno na občnih zbo-
rih in različnih strokovnih srečanjih. Tako je bilo letos tudi s 
člani Društva bibliotekarjev Primorske, ki so se ob začetku 

poletja zbrali na srečanju v Knjižnici Loga-
tec. Na občnem zboru, na katerem so dru-
štvo preimenovali v Društvo bibliotekarjev 
Notranjske in Primorske, so člani ponovno 
zaupali vodenje društva višjemu knjižničar-
ju naše knjižnice – Gvidu Komarju, ki je 
uspešno vodil društvo že pretekli dve leti. 

V nadaljevanju bi moral slediti obisk 
pisatelja Borisa Pahorja, ki pa se srečanja, 
žal, ni mogel udeležiti. Zato smo knjižni-
čarji logaške knjižnice več časa posvetili 
predstavitvi naše dejavnosti. Strokovnemu 

delu srečanja je sledila ekskurzija po naši občini. Srečanje smo 
zaključili z družabnim srečanjem na Tratah.   

Bibijana Mihevc

Gvido Komar (v sredini),  
predsednik društva še za dve leti.
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Taborsko lipo zamenjale grajske
Prvo oktobrsko nedeljsko popoldne za lepši dan

Še sam nisem verjel, da sem se podal po eni najbolj str-
mih poti v Logatcu do taborske cerkve v Gorenjem Lo-

gatcu zaman. Seveda, moram svoji površnosti pripisati, da 
sem prezrl, da se je napovedoval nedeljski oktobrski koncert 
v Grajskem parku. Tako sem se moral napotiti navzdol med 
grajske lipe. 

Tudi letos so dekleta Ženskega pevskega zbora Tabor pod 
vodstvom Zdravka Novaka obogatila nedeljski popoldan s toplo 
pesmijo in pogostitvijo po prireditvi, ki je mejila že na razkošje. 
Sam sem prvič poskusil pečeni kostanj, ki je prejšnja leta vedno 
tako prijetno dišal na Taboru. Tudi zakuske za poslušalstvo je 
bilo dovolj, pa še sladkarij in kozarec rujnega za vsakogar. 

Kaj naj še rečem? Vsega dovolj. A nikoli preveč, mislim, seve-
da, predvsem na spored in goste. Pestro in zanimivo, z razlagami 

in pojasnili in svojo mero humorja nas je skozi spored vodila Anita 
Garafolj, ki je tokrat s Stare Vrhnike pripeljala Pinkače iz Stare 
Vrhnike, to so pritrkovalci cerkvenih zvonov, ki so nam na presene-
tljiv način pričarali svojstvene melodije, za katere se sprva zdi, da 
jih štirje različni zvonovi pač ne morajo ustvariti. Prijetno domače 
so priplesali in zaplesali učenci Osnovne šole 8 talcev iz Otroške 
folklorne skupine Drevored nekaj domačih plesov. Prijeten je bil 
pogled na izraz zavzetosti na obrazih mladih, ki je izdajal koncen-
tracijo ob plesu, in nasmeh na koncu, ko je bil nastop izpeljan brez 
napake. Čestitam tako Aniti Garafolj  in Majdi Mihevc, ki vodita to 
skupino, in ne boste verjeli, celo fantje so vmes! Potem sta nas pre-
pričali pevki Dua Mir z Medvedjega Brda, ki v duetu prepevata že 
sedem let in prav nič ne razmišljata o prenehanju. Za veselje gre, 
pravita. Prav za tako veselje gre tudi v Vokalni skupini Medvejci, 
ki so nam zapeli tako, po domače, s hrabro Žejnovo intonacijo, ki 
vedno »zadene ta« pravi ton za začetek. Zaploskali smo jim, tudi 
zato, ker v zborčku pojo hčere, zet, žena in še kdo. Tudi oni pojo, 
ker jih to preprosto veseli. Le tako naprej, Medvejci!

Tudi letos smo na koncu zapeli »Lipa zelenela je« skupaj z na-
stopajočimi, in topel oktobrski nedeljski popoldan se je podaljšal. 
Morda je prireditvi prisostvovalo celo nekaj več ljudi kot običajno, 
saj se v tem času gosti gostišča Grajski park zgrinjajo vse do po-
znega večera. Manjkalo je nekaj vzdušja, ki se je tam zgoraj pod 
taborsko lipo vsako leto priplazilo v naša srca, a grajske lipe, ki 
so zamenjale taborsko, so šumele prav tako prizanesljivo in razu-
mevajoče. Morda se jim je stožilo po glasbi, ki je prejšnja leta le v 
odmevu priplavala do njih. 

KRAS

Med resničnostjo in sanjami
Prodajna razstava Mirjane Janežič

Steklena dvorana ob športni dvorani 
je zaživela. Lahko rečemo. Letos sem 

bil že na nekaterih razstavnih otvoritvah v 
Stekleni dvorani in vsakokrat je bilo nekaj 
novega, zanimivega. Tudi na prvi oktobr-
ski dan je bilo tako, ko je svoja dela pred-
stavila Mirjana Janežič. A obiska je bilo 
premalo; prišlo bi lahko več članov loga-
škega likovnega združenja, četudi menda 
slikarka Janežičeva ni njihova članica, ali 
pač? Če pa je, meji obisk že skoraj na 
sramoto. Otvoritev je popestrila mlada 
kitaristka Barbara Kompan s primerno 
komornim izborom skladb. JSKD se je 
potrudil najti termin za razstavo, da Ja-
nežičina stremljenja lahko pokaže svojim 
someščanom.

Mirjana Janežič je rojena Ljubljan-
čanka. Zaradi bolezni se je morala zgodaj 
upokojiti in tako, se zdi, je njeno likovno 
iskanje še bolj zaživelo. Še kot otrok si je 
želela profesionalnega znanja, a ji domače 

razmere tega niso dopuščale. Poskušala se 
je v modnem šivanju, modnih dodatkih, a 
likovni izraz jo je mikal ves čas. Sodelovala 
je na samostojnih in skupinskih razstavah 
od Cankarjevega doma v Ljubljani prek Ga-
lerije Commerce, na Mestni občini Ljublja-
na do Medvod. Prejela je priznanje Zveze 
društev invalidov Slovenije, njena dela pa je 
moč najti v ZDA, v Franciji, Italiji, Nigeriji, 
Angliji in na Hrvaškem.

V logaškem salonu je predstavila svo-
je reliefe v kombinirani tehniki. Podlaga je 
povsod les, ki ga avtorica pobarva za likov-
no podlago. Na ta barviti les pa s tehniko, 
ki jo skrbno hrani kot skrivnost, nanese 
elemente, ki so bodisi originalni (školjke) 
ali elementi povsem neumetniškega sveta 
(medicinska obveza se spremeni v ribiško 
mrežo) ali pa sama izdela reliefne dodat-
ke iz različnih materialov. Tako se risba in 
kombiniranje z že izdelanim kosom bodo-
če slike izkažeta kot komunikacija med ži-

vljenjem, realnostjo, in razmišljanjem, stre-
mljenjem.

Nasmeh, ki ga je videti tudi na prilože-
ni sliki, je ne zapušča. Morske školjke so 
postale drevo življenja in rak se je ujel v 
mrežo trpljenja in boja za obstanek. Tako 
ostaja trdna v svojem prepričanju, da nam 
na poseben način razdaja del sebe, svojega 
sveta in skrivnosti.

KRAS

Avtorica med resničnostjo in sanjami. Foto: 
P. Sark

Lipa je zelenela v Grajskem parku. Foto: P.Sark
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Duhovni odsevi

Evangelist Luka – zavetnik Grčarevca
Leta 1746 so v Grčarevcu zgradili novo cerkev (namesto cerkvice sv. Jedrti, ki je bila 1761 

opuščena) in za zavetnika izbrali evangelista Luko, ki je v Sloveniji patron štirih podružničnih 
cerkva, goduje pa 18. oktobra; tedaj je v Grčarevcu tudi žegnanje v čast patronu

Nova podoba Križanega
Absolventka restavratorstva Urška Nagode je na 
novo oživila Križanega z rovtarskega pokopališča

Evangelist Luka je živel v 1. stoletju v An-
tiohiji v Siriji. Umrl je mučeniške smrti, 

verjetno v Boetiji, kjer je nazadnje deloval. 
Napisal je tretjega od štirih evangelijev in 
Apostolska dela. Bil je visoko izobražen in 
po poklicu zdravnik. Po legendi naj bi nasli-
kal prvi portret Device Marije, zato je zave-
tnik slikarjev. Njegova najbolj pogosta atribu-
ta sta knjiga in bik. Bik je bil v Stari zavezi 
daritvena žival, kaže pa tudi na Kristusa, ki 
se je na križu daroval za ljudi. Z Luko se po-
vezuje zato, ker se njegov evangelij pričenja 
z Zaharijevo daritvijo/žrtvovanjem.

Pa si pobliže oglejmo oltarno sliko našega 
zavetnika, ki je bila prvotno na oltarju, sedaj 
pa visi na severni ladijski steni, ker je na oltarju  
postavljen kip istega svetnika. Slika pokonč-
nega formata je polkrožno zaključena (146 x 
80 cm, olje na platnu). Evangelist je prikazan 
v trenutku, ko se je ustavil sredi poti, ki pelje 

iz vzhodnjaškega mesta in se je v navdihujo-
či pozi zazrl proti nebu. Oblečen je v rdeče 
oblačilo, ki zaznamuje moč in dostojanstvo, 
predvsem pa namiguje na njegovo mučeniško 
smrt; modro ogrinjalo simbolizira božanskost, 
modrost in kontemplacijo. Njegovo obličje je 
resno, pogled izredno intenziven. Polni sve-
tniški sij (nimb) je odtisnjen in ni obravnavan 
perspektivično. V levi roki drži odprto knjigo, 
v desni pero. Obut je v opanke. Ob njegovih 
nogah počiva bik; večkrat so ga umetniki v 
funkciji atributa minimalizirali, tukaj pa vidi-
mo krasno žival v realistični velikosti. 

Slika je bila restavrirana leta 1968 in 1992. 
Pri zadnji obnovi so ugotovili, da je bila okrog 
in okrog obrezana za 5 cm. 

Podobo je verjetno naslikal leta 1903 lju-
bljanski slikar Anton Jebačin (1850-1927), ki 
se je tudi podpisal, a signature ni več. Bil je po-
znonazarenski slikar, kar pomeni, da je svoje 

vzore in ideale, tako kot vsi nazarenci, iskal v 
renesančnem slikarstvu (npr., pri Rafaelu), kar 
se lepo vidi tudi na grčarevski sliki: prevladu-
joče oblikovno sredstvo je linija, značilne so 
ostre konture, risba je jasna, barve so lokalne, 
ozadje shematično, poudarek je na dvodimen-
zionalnosti ploskve, kompozicija je urejena po 
načelu simetrije, prevladuje vtis statičnosti, 
monumentalna figura, odeta v voluminozno 
nagubana oblačila, je idealizirana. 

Z Jebačinovim delom se v logaški občini 
srečamo še v župnijski cerkvi Matere božje ro-
žnega venca v Gornjem Logatcu (slika Srce Je-
zusovo), v bližini pa, npr., v župnijski cerkvi sv. 
Marjete v Planini pri Rakeku, kjer je leta 1889  
naslikal križev pot po Führichu ter prispeval 
ornamentalni del dekoracije prezbiterija (pred 
kratkim restavriran).

Simona Kermavnar

Zob časa je naredil svoje in kar krepko načel pokopališki križ v Rov-
tah.  Potrebnih in temeljitih restavratorskih del se je zavzeto lotila 

mlada absolventka restavratorstva Urška Nagode iz Logatca. Delo je 
začela marca letos, končala pa sredi septembra. Ker je bil križ izpo-
stavljen različnim neugodnim vremenskim razmeram, je les že zelo 
razpokal in trohnel. Barva se je luščila, odstopala in že popolnoma 
obledela. Lotiti se takšnega dela je bil za Urško precejšen izziv. Že pri-
prava primerno velikega delovnega prostora ni bila enostavna; višina 
Križanega meri kar 186 centimetrov, širina pa 149 centimetrov. 

Restavratorka Urška je najprej odstranila barvne plasti do samega 
lesa. Nadalje je bilo treba rekonstruirati prvotno barvno podobo. Ob pre-
novi je ugotovila, da je bil kip že vsaj dvakrat prebarvan, zato je bilo od-
stranjevanje barve dokaj zahtevno in zamudno. Vse tako kaže, da je bilo 
razpelo nekoč izpostavljeno tudi ognjenim zubljem, saj so se pokazale ož-
ganine. Najbolj propadle dele je Urška ločila med seboj in jih kasneje zo-
pet sestavila (krona, prsti...). Odločiti se je morala tudi glede osnove pod 
barvno plastjo, saj bo križ zopet na izpostavljenem kraju. Ker je nekako 

našla osnovne 
barvne plasti, 
tudi po  pripo-
ročilu naročni-
ka, je Križani 
dobil ustrezno barvno podobo, ki jo bo moč videti prav kmalu, ko bo 
križ s Križanim spet stal na rovtarskem pokopališču. Postavljen bo na 
nov zidan podstavek in na nov lesen križ. 

Ob koncu mojega obiska, je Urška izrazila zadovoljstvo, da ji je delo 
uspelo, čeprav se je zahtevnost pokazala šele, ko se je lotila odstranjeva-
nja barvnihplasti. Ni pa mogla zagotoviti, koliko časa bodo konservator-
sko-restavratorski posegi kljubovali vremenu in varovali umetnino pred 
nadaljnjim propadanjem. 

Lahko smo veseli, da se je Urška tako potrudila in ponovno oživila 
dragoceno umetnino. Urški pa želimo, da bi na svoji z umetnostjo za-
znamovani poti kar najbolje uspela.

Metka Bogataj

Restavratorka Urška sredi dela.

Zaradi prepotrebnega medgeneracijskega druženja
Srečanje bolnih, invalidov in ostarelih v župniji Rovte

Zadnja nedelja avgusta je v naši župniji že nekaj let namenjena 
srečanju bolnih, invalidov in ostarelih. Po deževni soboti je bil 

dan čudovito sončen. Naši povabljenci so se tako laže odločili za 
obisk svete maše, ki je bila namenjena prošnji za zdravje. Maševal je 
jezuit Tomaž Mikuš. V pridigi nam je natrosil mnogo lepih misli o 
starosti – o času, v katerem pobiramo sadove življenja. Poudaril je, 
kako je potrebno medgeneracijsko sodelovanje. Pozval je starejše, 
naj dovolijo mladim »misliti in delati po svoje«, pomagajo naj jim 
s svojimi bogatimi izkušnjami in znanjem. Predvsem pa je starost 
čas za molitev, za katero je v mladih letih tako malo časa. Mnogi 
so med sveto mašo prejeli zakrament svetega maziljenja, ki zdravi 

tako dušo kot telo, je dejal gospod Tomaž. Cerkev je polnila pesem 
iz grl domačega mladinskega pevskega zbora, pohvalno pa je tudi 
sodelovanje starejših. 

Po sveti maši je bilo družabno srečanje in pogostitev v prostorih 
župnišča. Člani Župnijske Karitas so veseli in se zahvaljujejo vsem, ki 
ste se ga udeležili. S tem ste pokazali, da se takih dogodkov veselite in da 
cenite delo in trud organizatorjev. Hvala gospodinjam za peko peciva in 
vsem drugim, ki ste kakorkoli pripomogli k uspehu srečanja.

Ob veselih zvokih, ki jih je iz harmonike izvabljal mladi Miha, se je 
druženje zaključilo v zadovoljstvo povabljencev in organizatorjev.

Franja Tušar
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Kristina evropska 
prvakinja, Sara pa 

podprvakinja
Twirling klub logaških mažoret se je od 11. do 
13. septembra udeležil Evropskega prvenstva 
EMA v klasični disciplini v Fourasu v Franciji – 
Tekmovanja se je klub udeležili z dvema solo 

programoma, parom in dvema skupinama

Pot do tekmovanja je bila dolga; dekleta so se vozila skoz Monte 

Carlo, Eze, kjer so si ogledale parfumerijo, nato skoz avtobus še 

Nico. V Cannesu je bil daljši postanek za kosilo, kopanje, trening in 

ogled mesta. V večernih urah so se odpravile proti Fourasu, kamor so 

prispele v jutranjih urah, opravile registracijo ter se namestile po bivalni-

kih. Popoldne so potekali treningi in priprave na sobotno tekmovanje.

V soboto, 12. septembra, so najprej potekali uradni treningi, sledila 

je slavnostna otvoritev tekmovanja in tekmovanje  kadetinj in seniork v 

paradi. V nedeljo so najprej tekmovale posameznice, nato pa še kadetinje 

in seniorke v figurativi. 

Z nastopi so bila dekleta z vodstvom kluba zadovoljna, zato so vsi 

komaj čakali na večerno razglasitev, ki so se je še toliko bolj razveselili. 

Zakaj v disciplini solo senior je Kristina Ilić postala evropska prvakinja za 

leto 2009, Sara Pečkaj pa podprvakinja. To sta namreč najvišja možna na-

ziva v klasični disciplini.

V parih sta se Tina Gorkić in Mojca Garbas uvrstili na 9. mesto. V sku-

pini kadetinj so naša dekleta dosegla 5., v skupini senior pa 7. mesto.

Na poti domov so se ustavili v Parizu in si ogledali nekatere tamkjšnje 

znamenitosti. 

Do konca leta pa čaka logaški Twirling klub še: 24. oktobra udeležba 

na mednarodnem tekmovanju na Madžarskem, drugi vikend v novembru 

pa Tabor mažoretne in twirling zveze Slovenije na Rogli, 12. decembra 

novoletna prireditev; 19. in 20. decembra pa bodo dekleta poskrbela za 

vzdušje med starti in ogrevale zbrane navijače na svetovnem pokalu v 

smučarskih tekih na Rogli.
Vetr

Upokojenci na  
kolesih

Športno društvo Baron (DU Logatec) je 
24. septembra organiziralo družabno 

kolesarjenje

V vedrem dopoldnevu se je na dvorišče Društva 

upokojencev pripeljalo okrog 25 kolesarjev in 

kolesark. Predsednik ŠD Marijan Kržič je pozdravil 

kolesarke in kolesarje ter predstavil pot, dolgo kakih 

25 km.  

Pod vodstvom Armanda, ki je poskrbel tudi za var-

nost kolesarjev,  smo se peljali po kolesarski stezi do 

Gor. Logatca, zavili proti Žibršam in v Reški dolini po-

čakali na počasnejše. Pred vzponom smo se odpočili in 

odžejali ter krenili nato do vrha Židovnika, od koder 

smo se po krajšem počitku in s spremstvom službe Prve 

pomoči spustili proti Cestam in se za pomenek ob kavi 

ustavili v Bifeju Petkovšek. 

Z novimi močmi smo pot nadaljevali skozi Ložansko 

dolino in Zaplano. V skupini smo po nekajkratnih vzpo-

nih – mestoma smo tudi hodili – in spustih  prikolesarili 

do glavne ceste Vrhnika – Logatec. Zbrana kolesarska 

skupina, označena z redarsko službo, je  previdno peljala  

po skrajnem desnem robu ceste, zavila v Zapolje, kjer je 

bil  prevožen še en krog in  se nato peljala mimo Valkar-

tona čez  Konjik ter  sredi dneva prikolesarila do stavbe 

Društva upokojencev. V lepo urejenem večnamenskem 

prostoru nam je teknila  pripravljena malica.

 Namen kolesarjenja je bil predvsem druženje, ki naj 

bi pripomoglo k  aktivnosti  upokojencev. In v lepem, 

toplem vremenu je bilo kolesarjenje pravi užitek.
Marinka Petkovšek

Kristina na najvišji stopnički.

Tik pred štartom.
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Vadba za zrela leta
Ukvarjanje s fizično aktivnostjo ni omejeno zgolj na mlajšo populacijo, ampak je več kot 
dobrodošlo tudi v zrelih letih. Za težave, ki jih tako radi pripisujemo starosti, v veliki večini 
namreč ni kriva kronološka starost posameznika, ampak dejstvo, da se s starostjo vedno 

manj gibljemo in telo zato postane leno, togo in bolehno.

Dejstvo je, da neaktivnim ljudem fiziološke funkcije, kot so: 
upočasnitev presnove, zmanjšanje mišične in kostne mase, 

otrdelost sklepov, pešanje srčne mišice, manj učinkovita izmenja-
va kisika in ogljikovega dioksida v pljučih, okus in voh postaneta 
manj občutljiva, upočasnitev refleksov, ledvica ne filtrirajo več tako 
učinkovito, zmanjša se aerobna kapaciteta … pešajo s hitrostjo 2 
% na leto, aktivnim ljudem pa z zgolj 0,5 % na leto. Že res, da ure 
ne boste mogli popolnoma ustaviti, lahko pa ji boste zavidljivo 
raztegnili minute.  

In kako lahko vadba vpliva na posamezne dele telesa? 
Srčno-žilni sistem. Študije so pokazale, da imajo neaktivni ljudje 

1,5 – 2-krat večjo možnost, da doživijo srčni napad kot aktivni posa-
mezniki, in da je 3-krat bolj verjetno, da bodo zaradi njega umrli. To 
je posledica dejstva, da imajo bolj aktivni ljudje bolj dejavne manjše 
okrajne žile, ki prevzamejo del funkcije večjih, morda zamašenih žil. 
In to funkcijo lahko nadomeščajo vse do trenutka, dokler zdravniki 
večjih žil operativno ne očistijo. 

Poleg tega, vadba tudi znižuje srčni utrip v mirovanju, znižuje ra-
ven celotnega holesterola, povečuje raven HDL holesterola, znižuje 
krvni pritisk in povečuje porabo kisika. 

Mišično-skeletni sistem. Izguba kostne mase je resen problem, ki 
v starosti napade predvsem ženske. Do menopavze ženske izgubljajo 
približno 1 % kostne mase na leto, potem pa 4-5 let kar 2-4 % na leto, 
po tem obdobju pa se izguba zopet spusti na 1 % na leto. Tako lahko 
do 70. leta ženska izgubi tudi do 30 % kostne mase. Osteoporoza pa 
ni zgolj tegoba žensk, tudi moški ji ne uidejo, četudi izgubljajo kostno 
maso precej počasneje kot ženske. Študije so pokazale, da najmanj ko-
stne mase izgubijo kosti, ki so dovolj obremenjene. To pa pomeni, da 

je za preprečevanje osteoporoze najbolj primerna vadba z bremeni. 
S starostjo izgubljamo tudi mišično maso in moč, ki sta v po-

vezavi z zdravim skeletom odločilnega pomena za premagovanje 
vsakodnevnih obremenitev in ohranjanje dobre telesne drže. Tudi 
za krepitev mišic je potrebna vadba z bremeni, kar pomeni, da lahko 
naenkrat ubijete kar dve muhi: okrepite kosti in mišice.   

Telesna sestava. Z leti se v telesu nabira vedno več maščobe, ki je 
lahko razlog za nastanek raznih obolenj in prezgodnje smrti. Temu 
botruje predvsem upočasnitev presnove, ki pa jo lahko z redno vadbo 
in ohranjanjem mišične mase vsaj nekoliko pospešimo. Ne zanašajte 
se na to, koliko kaže tehtnica, saj vam bo le-ta povedala zgolj vašo 
maso v kilogramih, ne pa tudi razmerja med maščobnim in mišičnim 
tkivom, kar je precej bolj pomembno. 

Živčni sistem in psiha. V starosti imajo ljudje pogosto težave s 
spominom, kar radi pripisujejo svojim letom, pa vendar ni nobenih 
dokazov, da bi morala funkcija možganov z leti tako drastično pe-
šati. Možgani za nemoteno delovanje potrebujejo dovolj kisika, ki 
do njih pride po krvi. In najboljši način za transportiranje s kisikom 
bogate krvi do možganov je fizična aktivnost. Vadba bo vplivala tudi 
na zmanjšanje depresije, izboljšala bo samopodobo, dvignila moti-
vacijo in samozavest.   

Upam, da so vam napisane vrstice dale vsaj malo motivacije, in 
da boste v svoje življenje vnesli zdravo mero fizične aktivnosti. Vabi-
mo vas, da se nam pridružite vsak torek ob 17. uri in vsak petek ob 
18. uri v GRC Zapolje, kjer bomo ob torkih skupaj vadili v bazenu, 
ob petkih pa v centru za fitnes, ali pa se bomo razgibali na skupinski 
vadbi z elementi joge in pilatesa. 

Teja Makoter

Z lepimi dosežki  
v novo sezono

1. Odprti turnir RS za kadete in kadetinje
V Murski soboti so kadeti in kadetinje logaškega Nami-

znoteniškegai kluba 25. septembra pričeli s tekmovalno se-
zono. Logaškim igralcem se je tudi tokrat obrestovalo trdo 
delo v pripravljalnem obdobju, saj so dosegli izredno dobre 
rezultate: 1. mesto Nina Zupančič, 3. mesto Tjaša Mihevc in 
6. mesto Deni Kožul.

1. Pregledni turnir za učenke in učence
Le dan kasneje, 26. septembra, je v Dobovi nastopilo 169  

tekmovalcev iz 20 klubov, vključenih v regijsko zvezo. Med temi 
je tekmovalo 14 igralcev NTK Logatec. Z osvojitvijo sedmih 
medalj so dokazali, da se v klubu dobro dela tudi z najmlajšimi. 
Medalje so osvojili:

v kategoriji 4.-5. razred • 1. mesto Pija Mihevc, 2. mesto 
Nina Rok,  in 3. mesto Maja Rok;
v kategoriji 6.-7. razred • 1. mesto Julija Kelečevič, 3. mes-
to Tjaša Mihevc in 1. mresto med učenci 6.-7. razreda 
Deni Kožul;
v kategoriji učenke 8.-9 razred • 1. mesto Nina Zupančič.

JaB

Karate tudi zaradi  
etičnih principov 

Vabilo k vpisu

Karate klub Logatec in Karate akademija Pantera vpisujeta v začetni 
tečaj tradicionalnega Shotokan karateja. Treningi karateja so primerni 

za vse starostne skupine tako za fante kot dekleta (v zadnjih letih se zopet 
povečuje število deklet oziroma žensk v našem klubu, kar nas še posebej 
veseli, saj imamo s tem dokaz, da znamo borilne veščine približati tudi 
nežnejšemu spolu). 

Skozi skrivnosti karateja vas bo vodil izkušeni inštruktor Boris Peček, 
mojster Shotokan karateja 3. Dan, ki že več kot 15 let poučuje  karate na No-
tranjskem. 

Urnik terningov
 OŠ “8  talcev Logatec: osnovnošolci – začetniki: ob sredah od 15. do 16.30 

v mali telovadnici športne dvorane – 1. nadstropje; odrasli (srednješolci, štu-
dentje, zaposleni …):  ob ponedeljkih od 16.30 do 17.30, ob sredah in petkih od 
17. do 18. ure v istem prostoru kot začetniki.

OŠ Tabor Logatec: osnovnošolci – začetniki: ob sredah od 13.30 do 14.30 
v športni dvorani OŠ Tabor.

Vse dodatne informacije lahko dobite tudi na elektronski pošti: boris_
pecek@t-2.net ali na telefonu: GSM: 031/641-200 

Vpis bo do 20. oktobra 2009.
  Karate klub Logatec
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Prek Steklasove poti
Pohod po obronkih Šentruperta na Dolenjskem

Po  Rabu
Logaški planinci počez po Rabu od 5. do 8. septembra

Pod vodstom Alenke Mrak smo se 27. septembra podali na 
Steklasovo pohodno pot, poimenovano po Ivanu Steklasu, 

čigar knjiga Zgodovina župnije Šent Rupert na Dolenjskem iz leta 
1913 je neprecenljiv vir za raziskovanje bogate kulturne dediščine 
in zgodovinske tradicije šentruperske okolice. Cerkev sv. Ruperta 
je bila prvič omenjena leta 1163.

Steklasovo pohodno pot smo začeli v Šentrupertu mimo Križe-
vega pota in Vesele Gore (320 m) ter šli skozi vasi Ravnik (300 m) 
in Ostrež (325 m) na območje Apnenika (463 m). Od tu smo se 
spustili v Koromandijo (439 m) in se povzpeli na razgledni Okrog 
(523 m). Pri cerkvi sv. Barbare v obnavljanju smo se podprli s hrano 
iz nahrbtnikov. Iz niže ležeče Zadrage (451 m) smo se spustili v še 
nižjo Drago (420 m) in se nato vzpeli na Hom (555 m) in okrog pol-
dne prišli v Nebesa (602 m), kjer smo imeli krajši počitek. Pot smo 
nadaljevali mimo Ukenberka in Slevca (498 m) na Viher (536 m) in 
Hrastno (520 m) do zidanice turistične kmetije Pri Deželanu, kjer 
smo bili lepo postreženi. Popoldne smo se spustili na Vrh (360 m), 
Kamnje (380 m) in Poštaje. Pot smo zaključili  v Šentrupertu (300 
m). V Gostilni Jaklič smo se ob koncu pohoda odžejali. 

Tako smo prehodili 20 km poti s petimi spominskimi žigi med 
vinogradi, njivami pa skoz gozd, po gričevju in hribovju; ves čas smo 

imeli pod seboj kot na dlani Šentrupert in v različnih perspektivah 
tudi celoten amfiteater zgornjega dela Mirnske doline – od Mirne 
do Mokronoga. 

Dobre volje smo se z lepe Dolenjske in z novimi močmi za nasle-
dnji teden po sončnem zahodu srečno vrnili domov.  

                                                                                                                         
Marinka Petkovšek

V   jutranjih urah 5. septembra se nas je 23 pohodnikov odpravi-
lo pod vodstvom Alenke na otok Rab. S trajekta nas je šofer 

Slavko z avtobusom  peljal v Rab, mesto z bogato zgodovino, na 
nekajurni ogled. Sprehodili smo se po Gornji ulici, kjer je cerkev 
sv. Andreja. V sredini malega trga stoji zvonik katedrale lombard-
skega tipa. Šli smo mimo cerkve Svete Marije Velike, sv. Justine, 
sv. Križa iz XVI. stoletja. Zraven so ruševine cerkve sv. Janeza 
Evangelista. Ohranjen je samo zvonik iz  XII. stoletja (obnovljen 
leta 1933); ob njem je arheološki park. Sredi popoldneva  smo se 
odpeljali v Lopar do hotela Epario, kjer smo se nastanili. Čas do 
večerje smo izkoristili za kopanje na Rajski plaži. 

Drugi dan smo se po zajtrku napotili na celodnevni pohod na 
Kamenjak (408 m), najvišji vrh Raba. Najprej smo šli po Premu-
žićevi stazi (geološka pot), ki nas je vodila od avtokampa v Loparu  
do zaselka Matkići. Steza je speljana preko glavnega hrbta otoka, 
sredi katerega leži dolina Fruga. Loparski del steze je izpostavljen 

burji. Med drugim so ob stezi nakazali: rudnik boksita, razne fosile 
v skalah, vodni nasip. Po slabo markirani planinski poti med kame-
njem, kjer so se pasle ovce med ostanki suhe trave, smo  prišli na 
veliko planoto s pašniki, vinogradi in nasadi oljk. Ena stran planote 
je kazala skalnat del, drugi del pa je kazal erozijo. Markirana pot  
nas je vodila proti vrhu s pogledom na morje. Skalnat hrbet  je bil 
obdan z okrog 2 metra visokimi ogradami iz zloženih skal. Ograde 
so postavljene od morja proti vrhu. Sredi popoldneva smo dospeli 
utrujeni na vrh Kamenjaka, od koder se lepo vidijo otoki: Krk, Goli 
otok, Sv. Grgur, Cres, Lošinj, Pag in na celini skalnati masiv Velebita. 
Vrnili smo se po krajši 2-urni poti po sončni strani med ograjenimi 
pašniki do ceste, od koder  nas je odpeljal  avtobus v Lopar. Pozno 
popoldne smo še »skočili« v vodo.  

Tretji dan je bil namenjen vožnji v dolino Kampor, kjer je 
med II. svetovno vojno v letih 1942 in 1943 delovalo uničujoče 
italijansko koncentracijsko taborišče, kjer je bilo okrog 15.000 in-
ternirancev. Potem smo obšli park Dundo, nato po Premužićevi 
stazi ob morju in medštevilnimi zalivčki do Suhe Punte, turistič-
nega naselja. Bujni gozd na polotoku Kalifront je pravo naspro-
tje Kamenjaka. Gozd Dundo je država prepoznala kot turistično 
vrednost otoka. Leta 1963 so z zakonom razglasili Dundo za 
rezervat gozdne vegetacije na  površinui 106 ha. – V hotelu smo 
imeli večerjo in po večerji druženje v toplem večeru.

Zadnji dan je bil namenjen ogledu Golega otoka, a zaradi močne 
burje je bila plovba odpovedana. Zato smo imeli po zajtrku prosto 
dopoldne za ogled Loparja, kjer je bilo zaradi tamkajšnjega praznika 
»Male Gospe« sejemsko vzdušje. Popoldne smo se odpeljali proti 
domu, kamor smo dospeli kako uro pred polnočjo.

                                                                                                                    
Marinka Petkovšek

Na Nebesih. Foto: M. Petkovšek

Na najvišjem vrhu Raba. Foto: M. Petkovšek
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Šolski odmevi

Visoka raven vzgoje in izobraževanja
Pod Sekirico v Blekovi vasi imajo od leta 1993 v Zavodu za vzgojo in izobraževanje začasni 

dom mladi od petnajstega do osemnajstega leta starosti (lahko tudi do šestindvajsetega 
leta, pravi zakon) – Z ravnateljem zavoda Bojanom Bogatajem je stekel krajši razgovor

M ladi so k nam nameščeni po odločbah centrov za socialno 
delo, večina pa po sklepih okrožnih sodišč. To so fantje, 

ki so se teže vključevali v običajno socialno okolje, niso našli 
prave potrditve, pravih prijateljev. Vsak človek se želi na svoj 
način potrditi, njihov način pa ni bil ravno primeren. Prihajali 
so v konflikte s starši, z okolico, nekateri pa tudi z zakonom.

Ko pridejo k vam, za njih poskrbi…?
Kar velika skupina strokovnih delavcev: teoretični učitelji, uči-

telji praktičnega pouka, socialna delavka, psiholog, medicinska 
sestra, vzgojitelji in ravnatelj.

Pa  se pri vas dobro počutijo?
To bi  težko rekli, saj prav vsem zavod pomeni nekakšno pri-

silo. Življenje v zavodu je namreč popolnoma drugačno od tiste-
ga, ki so ga živeli doma. Imamo določen urnik in red, ki ga fantje 
najpogosteje niso navajeni in ga težko sprejemajo. Tudi delavci 
zavoda, ki smo nekakšna podaljšana roka staršev, jim v glavnem 
nismo všeč, saj neprestano »nekaj težimo.

Pa si oglejva urnik.
Vstajanje in zajtrk ob pol osmih, učne ure se začnejo ob osmih 

in trajajo uro in pol. Nato do kosila sledijo prostočasne aktivnosti 
in dodatni izbrani vzgojni programi: trening socialnih veščin, vre-
dnotenje samega sebe in zdravo življenje. S temi dodatnimi pro-
grami fante učimo socializacije, dvigujemo jim samospoštovanje 
in jih učimo zdravega življenja. Po kosilu, ki je ob pol dveh, sledi 
popoldanski praktični pouk, ki traja do 18.15, potem pa večerja in 
nato prostočasne aktivnosti do 22. ure, ko je čas za počitek«

Vaši fantje  najraje igrajo nogomet, košarko…
…pa tudi namizni tenis, biljard, pikado, šah. Imamo tudi manj-

ši fitnes,  različne krožke. Nekaj naših fantov je obiskovalo Loga-
ške tabornike. Sicer pa ne iščejo stikov z domačini, kar je za nas 

laže, saj je tudi v Logatcu 
veliko takšnih, ki so našim 
pripravljeni prodajati dro-
go in podobno.

Kako je s poklicnimi 
usmeritvami?

 V  delavnicah se fan-
tje izučijo za obdelovalca 
kovin, lesa ali ličarja. Izpi-
te opravljajo na ustreznih 
šolah v Ljubljani, Postojni 
in Škofji Loki.

Kaj pa če se želijo šolati 
drugje?

V srednjo šolo lahko 
hodijo iz našega zavoda. Imamo pa v Ljubljani še stanovanjsko 
skupino, ki ji pravimo »Rdeča kljuka«. Njihova težavnost je v pri-
merjavi s fanti iz Logatca nekoliko manjša, so pa postavljeni pred 
veliko odgovornost: obiskovanje šole, učenje učnih in delovnih 
navad. Počutje je boljše, saj živijo tam tudi dekleta, bivanje pa 
sprejemajo kot pomoč in učenje za življenje.

Kam gredo vaši fantje in dekleta, ko vas zapustijo?
Tiste, ki ob koncu leta zapustijo zavod, tudi spremljamo. Vsa-

ko leto naredimo analizo uspešnosti bivših gojencev. Sicer pa se 
naši fantje po odpustu iz zavoda največkrat zaposlijo, saj si v zavo-
du pridobijo veliko znanja in delovnih navad. Kvaliteta naše šole 
in delavnic je na izredno visoki ravni, na kar smo zelo ponosni.

Hvala za pogovor; Vam in Vašim sodelavcem želim veliko uspe-
ha tudi v prihodnje.

Brane Pevec  

In postal bo ličar. Foto: B. Pevec

Šola postaja kar pretesna
Počitnic je konec in polni nove energije smo tudi na šoli Rovte zaorali v njivo nove 

učenosti – Letos je na šoli 188 učencev in učenk, prostora pa tako-tako

S eveda je bil prvi šolski dan najbolj slovesen za osemnajst 
prvošolčkov, ki so načeli čisto novo življenjsko obdobje. 

Nič več vrtca, spanja po kosilu; čaka jih čisto pravo šolsko 
delo. Skupaj z njimi se bosta veselili in jim pomagali v težavah 
njihovi učiteljici Metka Bogataj in Nataša Vidmar, ki sta jim na 
prvi šolski dan pripravili dve urici prijetnega druženja. Tudi sla-
stna prvošolska torta in prikupni Švigazajčki niso manjkali. 

Tisti malo večji in največji pa so se že prvi dan resno lotili 
dela, spoznali so učitelje in nove urnike. Letos se je še posebej 
izkazalo, kako je naša šola postala pretesna. Učencev v 6., 8. in 
9. razredu je toliko, da je bilo treba razrede deliti na dva oddelka. 
Le dobri iznajdljivosti ravnatelja se gre zahvaliti, da so lahko vsi 
pod eno streho, saj je uspel sestaviti tak urnik, da ni bilo treba 
enemu razredu nabirati učenosti v stavbi stare šole. 

Upamo le lahko, da se bo tudi v Rovtah kaj zganilo, da bi se 
čim prej začel graditi nov vrtec. Tako bi šola pridobila kak doda-
ten prostor za učilnice in prepotrebne  kabinete, ki jih sedaj vsi 
učitelji še nimajo. Tudi telovadnica je zasedena vse do 14. ure. Ob-
časno imata v njej uro športne vzgoje kar dva razreda. To pa vsaj 
glede varnosti prav gotovo ni najbolje. Velja pa naglasiti novost: na 

šoli smo nam-
reč začeli upo-
rabljati interak-
tivne table, ki 
pomenijo pri 
izobraževanju 
pomemben ko-
rak naprej. Kar 
v štirih učilni-
cah je že možen 
pouk po tej so-
dobni metodi. 

Učencev je 
torej veliko, in 
prav je tako. Da 
le ne bi kakšna nova gripa preveč redčila vrst učencev in učite-
ljev. Zato letos še posebej poudarjamo higieno. Gripi se bomo 
na tak način morebiti lahko izognili. Skupaj pa se bomo trudili 
za čim več vzgoje in znanja. 

  Metka Bogataj

Novi prvčki v Rovtah.
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Skupni korak naprej
Novemu šolskemu letu na pot

P red nami je še eno 
posebno šo l sko 

leto. Na OŠ 8 talcev 
bomo vzporedno z obi-
čajnimi obveznostmi 
sledili še vrednotam: 
prijateljstvu, poštenosti, 
iskrenosti, zaupanju, 
prijaznosti, doslednosti 
in delavnosti. S pomoč-
jo vrednot, ki so jih iz-
brali naši učenci, smo 
prišli tudi do temeljev 
vzgojnega načrta, ki bo letos prvič v vlogi pravilnika in bo 
632 učencem, 89 zaposlenim in vsem, ki so s šolo kakorkoli 
povezani, pomagal na poti do čim bolj strpnega sobivanja in 
medsebojnega sodelovanja.

In če bomo tako, kot smo si zastavili, vztrajali, bo zaključek 
predstave »Prepir v govorečem gozdu«, ki so jo učenci Gleda-
liško-lutkovnega krožka zaigrali 62-tim  prvošolcem, kaj hitro 
postal realnost. Pravljični junaki so za hip pokukali k našim pr-
vošolcem, spraševali so se, kdo je najboljši palček, vila, kraljična 
… Kdo bi to bil, se je spraševal tudi glavni junak predstave, in 
ker ni našel odgovora, je za pomoč prosil prav tiste, ki so letos 
prvič sedli v šolske klopi. In odgovor je bil za čisto petico: »Vsi 
so in smo najboljši.«

Res, da se tega niso spraševali prvošolčki na PŠ Laze, saj jih 
letos enostavno ni bilo med vpisanimi, so pa zato na šoli ostali 
štirje petošolci, ki delajo družbo štirim četrtošolcem, dvema 
tretješolcema in trem drugošolcem. Kljub temu da jih ni veliko, 
pa imajo velik cilj – postati pravi, iskreni prijatelji. 

Z željo, da bi vsem uspel skupni korak naproti vrednotam, 
je ob novem šolskem letu ravnateljica Metka Rupnik učence 
spodbudila z mislijo: »Iskreno upam, da vsak pošten učenec ve, 
da je dosledno pisanje domačih nalog prava delavnost, ki krepi 
zaupanje in prijaznost z učitelji. Sošolci si med seboj lahko pri 
tem pomagate, ker tako krepite še prijateljstvo.«

B.P.

Prvošolčki na šoli 8 talcev.  
Foto: Jolanda V.

Šolsko leto na avtobusu
N a treh osnovnih in štirih podružničnih šolah v naši 

občini so tudi učenci, ki se jim šolski dan prične zelo 
zgodaj, saj morajo »ujeti« šolski avtobus. Ta vozi na dvain-
dvajsetih relacijah po vseh krajevnih skupnostih in večjih 
zaselkih pa tudi manjših, če so tam prvošolčki. Občina je 
namreč dolžna v skladu s šolskim zakonom organizirati in 
financirati  prevoz učencem, ki prebivajo več kot štiri kilo-
metre od šole ali obiskujejo prvi razred. Stroške šolskega  
prevoza pa občina povrne tudi staršem, ki imajo otroka s 
posebnimi potrebami in se izobražuje zunaj občine, kjer je 
pač ustrezen zavod. 

Višina sredstev, ki jih namenja občina iz proračuna, se 
letno spreminja, glede na ceno goriva, inflacijo, morebitne 
dodatne kilometre na relaciji, odvisna pa je tudi od števila 
otrok na posameznem avtobusu. V tem letu pa znaša strošek 
320.000 evrov, saj je mesečni strošek šolskega prevoza 31.580 
evrov oz. 1.579 evrov na šolski dan.

V tem šolskem letu se vozi 397 otrok, od tega na OŠ 8 
talcev 27, v okoliš OŠ Tabor 213, v Rovtah in okolici je 133 
vozačev. Devet otrok se vozi s kombijem na Vrhniko, petnajst 
otrok pa pri vožnji v kraj šolanja spremljajo starši.

NevMa

Knjiga molči, pa  
vsakomur odgovori

B ranje je za dušo to, kar je telovadba za telo. Na šoli 
v Rovtah posvečamo branju veliko pozornosti. Skoraj 

vsi učenci sodelujejo vsaj pri eni bralni znački, pa naj bo to 
slovenska, angleška, eko ali knjigobube. Tako si prizadeva-
mo otrokom in mladim približati pisano besedo, ki v dobi 
informatike kar nekako izgublja pomen. Zato že v začetku 
leta pripravimo teden branja; prvih petnajst minut šolskega 
dne prav vsi na šoli beremo. 

Vsakdo je prinesel s seboj k branju svojo knjigo, ki jo bere 
že doma. Prvošolčkom, ki pa še ne znajo brati, so letos brala 
dekleta iz devetega razreda. To je bila tako za najmlajše kot tudi 
za devetarke prijetna izkušnja. Pravljice, pesmi, stripi, znan-
stvena fantastika ali karkoli že je bilo, vse je prispevalo k popu-
larizaciji branja med mladimi. Če bomo radi brali, nas ne bo 
pobralo, pravi pesnik Tone Pavček. Tej misli sledimo tudi mi in 
namesto računalniške tipkovnice ali daljinca vzamemo v roke 
raje knjigo. Ta vedno molči, pa vseeno vsakomur odgovori.

Metka Bogataj

Za varno pot v šolo
O varni poti do šole tudi s policistom 

Blažem Aličem

V stop v prvi razred je 
pomembna prelomnica 

v življenju vsakega otroka. 
Vstopiti v svet samostojno-
sti, stran od nenehnega nad-
zora staršev je za otroka ve-
lika odgovornost. Pri tem 
smo jim odrasli v veliko po-
moč, saj jih skušamo na nji-
hovi poti čim bolje usmer-
jati, da bodo nekoč lahko 

postali odgovorne odrasle osebe. Gotovo je na prvem mestu 
skrb za varnost. Otroško ravnanje je velikokrat zelo nepremi-
šljeno, prehitro, brezglavo. To velja še posebej za obnašanje 
na cesti. Tu pomembno vlogo odigrajo starši s svojim zgle-
dom, vzgojitelji in učitelji, in seveda, policisti, ki v okviru 
sveta za preventivo in vzgojo v cestnem prometu pripravljajo 
obiske po šolah in vzgojno varstvenih zavodih. 

Na šoli v Rovtah smo v septembru imeli obisk policista z 
logaške Policijske postaje Blaža Aliča. Najprej se je z otroki po-
govoril o prometu; skupaj so prelistali prikupno pobarvanko, 
kjer so v slikah prikazane najbolj pogoste situacije, s katerimi se 
otroci srečajo. Policist je otrokom odgovarjal na vprašanja, jim 
povedal, kaj je prav in česa ne smejo storiti. Še bolj pomemb-
no in hkrati zanimivo pa je bilo, ko smo se skupaj s policistom 
Blažem odpravili po vasi in pregledali prometno najbolj izpo-
stavljene točke. Za otroke je najbolj pomembno, da vedo, kje 
je najbolj varno prečkati cesto. Zato smo vajo prečkanja ceste 
izvedli na križišču pri Kovačevi kapelici. Pogled levo in desno 
– brez nestrpnosti – zagotavlja varno prečkanje ceste. Vsak 
prvošolec je samostojno opravil to nalogo. Policist je opozoril 
tudi na hojo ob cesti brez pločnika.

 »Da smo vedno dobro vidni, pa naj bo okrog vratu rumena 
rutica in kakšno odsevno telo v primeru teme ali megle. Voz-
nikom pa je treba vztrajno dopovedovati, naj njihovo stopalo 
ne bo pretežko, ko pritiskajo na plin skoz naselje,« je dejal ob 
koncu policist Blaž.

Metka Bogataj

Previdno prek ceste.
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Iz sveta mladih

Sestri Petek – zlati maturantki
Letos smo se znova razveselili, ko smo izvedeli, da imamo še eno zlato maturantko,ki je 

bila nekoč učenka Osnovne šole Tabor. Prvi je to uspelo Nini Sodja, sledila ji je Anja Petek 
in letos še njena sestra Urša. Z obema sestrama je stekel zanimiv pogovor.

Ali sta pri maturitetnih izpitih pričakovali tako izjemen uspeh? 
ANJA: Pričakovala sem dober rezultat, nisem pa bila tako 

zelo prepričana vase, da bi verjela, da sem dosegla vse točke. Pri pred-
metih, kot so slovenščina, angleščina in umetnostna zgodovina, je 
marsikaj odvisno tudi od sreče, saj so kriteriji za ocenjevanje bolj fle-
ksibilni. Esej je teže objektivno oceniti kot pa matematično nalogo.

URŠA: Na Gimnaziji Vič, kamor sva obe hodili, so nas dobro 
pripravili na maturo, tako da je bil lep rezultat dosegljiv vsakomr, ki 
se je dovolj trudil. Po koncu izpitov sem imela kar dober občutek, le 
pri slovenščini sem bila prepričana, da se mi je najvišja ocena izmu-
znila. No, pa se je vse dobro izšlo.

In vajini občutki ob tako lepem dosežku? 
ANJA: Bila sem zelo zadovoljna, saj sem potrebovala vsako točko 

za vpis na arhitekturo. Tam je sicer najpomembnejši sprejemni izpit. 
Uspeh v 3. in 4. letniku in uspeh na maturi skupaj pomenita le 20%, 
kar pa je bil vseeno dodaten bonus, če se na sprejemnih izpitih ne bi 
dovolj dobro odrezala.

URŠA: Ko so na internetu objavili rezultate, sem bila ravno v 
Franciji s Pihalnim orkestrom, in ker mi ni uspelo priti do rezultatov, 
sem morala ob petih zjutraj buditi Anjo, da mi jih je sporočila. Seve-
da, sem bila ocene vesela, čeprav nisem potrebovala točk za vpis. 

Nam lahko zaupata recept za pripravo na maturitetno preizku-
šnjo? 

ANJA: Predvsem je treba poznati sebe in svoje sposobnosti ter 
zaupati vanje. Gotovo pa bi marsikateremu osnovnošolcu koristil 
tečaj učenja za učenje, kot smo ga imeli na gimnaziji. Tako lahko 
namreč ugotoviš, kakšnemu učnemu tipu pripadaš in kakšni načini 
učenja ti najbolj ustrezajo. Pomemben je tudi načrt za učenje, pro-
stor, kjer se učiš, časovni intervali ponavljanja in še veliko stvari.  Ni 

pomembno, koliko se učiš, ampak predvsem kako učinkovito se učiš. 
In bolj ko si učinkovit, več prostega časa imaš.

URŠA: Na gimnaziji sem ugotovila, kako pomembno je delati 
lastne zapiske, saj tako najbolje izkoristiš čas pri pouku, pa še pri 
učenju gre dosti hitreje, kot če se učiš iz knjige ali tujih zapiskov. 
Smisel za urejene in sprotne zapiske pa si človek razvije že v osnovni 
šoli, zato sem vesela, da so nas že tam usmerjali k lepim in urejenim 
zvezkom.

Kako sta zmogli obsežno delo za šolo ob dodatnih naporih za 
društvene dejavnosti?

ANJA: Na dodatne dejavnosti sem vedno gledala kot na del pro-
stega časa, nikoli kot napor. K Ženskemu pevskemu zboru še vedno 
hodim zaradi veselja do glasbe, čeprav mi študij vzame veliko časa.

URŠA: Društvene dejavnosti so zame bolj sprostitev kot napor, 
saj mi pomenijo druženje s prijatelji in veselje ob glasbi. Res pa je, 
da gre med vsemi testi, izpiti, vajami in koncerti včasih s časom bolj 
na tesno. 

Ali sta ponosni tudi druga na drugo, je bilo med vama kdaj tudi 
kaj rivalstva?

ANJA: Seveda sem bila vesela sestrinih uspehov. Njena izobrazba 
je njena osebna stvar, zato nisem nikoli videla razloga za rivalstvo. 

URŠA: Tudi sama sem bila vesela sestrinih uspehov; med nama 
ni bilo nikoli kančka tekmovalnosti. 

Kako si pomagala mlajši sestri, da je tudi ona ponovila tvoj uspeh, 
in kako si doživela sprejem na državni ravni pred dvema letoma?

ANJA: Urša pomoči ni potrebovala, vse je naredila sama. Le 
svoje stare knjige in nekaj zapiskov sem ji posodila, to pa je bilo 
tudi vse. – Sprejem za zlate maturante pred dvema letoma je bil 
zame posebna čast. Žal mi je bilo le, da staršev niso pustili zraven in 
da se je ves program vrtel predvsem okoli nagrad, ki so jih podelili 
sponzorji. Letos je vsak zlati maturant dobil majhno pozornost iz 
rok predsednika države, se z njim fotografiral, na slovesnosti pa so 
smeli biti tudi starši. 

Ali je bila v tebi želja, da bi starejši sestri dokazala, da tudi ti zmo-
reš ponoviti njen uspeh? 

URŠA: Seveda sem želela ponoviti njen uspeh, vendar ne zato, 
da bi se dokazala; bil mi je to izziv. Pravzaprav mi je bilo celo laže, 
da je ona orala ledino in dosegala visoke cilje. Tako sem spoznavala, 
da so dosegljivi tudi meni. 

In vajini načrti za prihodnost?
ANJA: Ravnokar sem zaključila 2. letnik arhitekture. Po kon-

čanem študiju pa ne vem, kam me bo odneslo. Razmišljam tudi o 
študiju v tujini, toda to so še sanje. Najbolj se zanimam za pasivne 
zgradbe, kar vključuje tudi pojme, kot sta ‚‘ekološko‘‘ in ‚‘trajnostni 
pristop‘‘. 

URŠA: Prvi cilj je gotovo končati študij kemije na Fakulteti za 
kemijo in kemijsko tehnologijo, kam naprej, pa bo pokazal čas. Mika 
me raziskovalna dejavnost pri razvoju novih materialov. Možnosti 
pa je še veliko: kemijska in farmacevtska industrija, energetika, me-
talurgija, varstvo okolja… 

Anji in Urši pa v imenu bralcev Logaških novic, v imenu vseh, ki 
nam je bilo in nam je dano z njima deliti trenutke življenja, želimo vse 
najlepše tudi v prihodnosti.

Bojana LevingerAnja in Urša
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Iz sveta mladih

Še premalo prometne kulture
Ob varovanju otrok v prvih dneh šole v Logatcu

Družinska olimpijada – tretjič
Šolski sklad Ježek OŠ 8 talcev Logatec od svoje ustanovitve jeseni leta 2000 zbira 
denarna in druga sredstva iz prostovoljnih prispevkov podjetij in posameznikov ter z 

organizacijo dobrodelnih prireditev 

   Počitnice so mimo in v šolske klopi v 
Logatcu je spet sedlo več sto otrok in mla-
dostnikov. Da bi bilo vsaj v prvih dneh, ko 
je  njihovo razmišljenje še na brezkrbnih 
počitnicah, varno  na cesti, smo poskrbeli 
za varovanje najbolj frekventnih prehodov 
na cestah  člani ZŠAM z logaškimi polici-
sti. Tudi letos smo opravili prek 150 ur dela. 
Ker so naše šole po različnih krajevnih sku-
pnostih, se je nabralo tudi preko 900 km 
poti, ki so jih morali opraviti člani Združe-
nja, da so prišli na »svoje delovno mesto«.

Prometna ureditev je v logaški občini 
žgoč problem, ki se ravno tako kot varo-
vanje vleče iz leta v leto, a le malo kje se 
kaj premakne v pozitivno stran. Problem 

Martinj Hriba –  večen problem postavitve 
pločnika. Vse več priseljenih mladih družin 
in z njimi vse več otrok terja, da se zadeve 
uredijo čim prej. 

 Stalni problem ustavljanja avtobusov 
ob dostavi otrok v šolo, neprilagojena hi-
trost, predvsem pa parkiranje staršev, ki 
sami vozijo otroke, so problemi, na katere 
so naši člani največkrat opozorili. Največji 
problem je prometna kultura. Predrznost, 
neupoštevanje prednosti pešca in druge 
kršitve so dokaz, da je prometno kulturo 
»povozil« čas. Vsem se mudi, vsi se zdijo 
sami sebi najbolj pomembni. Pa vendar. 
Govorimo, pišemo in poslušamo, da so 
prav »otroci naše največje bogastvo«. Pa 

res spoštujemo to načelo? Smo dovolj to-
lerantni do tistih, do katerih bi morali biti 
– kot pazljivi vozniki. 

V prihodnosti načrtujemo sestanek 
vseh, ki so kakorkoli odgovorni za prome-
tno ureditev in varnost v občini. Menim, 
da bodo tam izpostavljeni tud problemi, ki 
so nekako laže rešljivi. Najbrž je kar nekaj 
zadreg možno rešiti brez posebnih dovo-
ljenj in denarja. Le dogovor z malce dobre 
volje pristojnih, pa bo marsikje prometna 
varnost boljša, mar ne?

Naj bo srečno in uspešno vsem: učen-
cem v šoli in voznikom na cesti!

 

V. Lukančič

G re za pomemben vir denarja, ki ga šola namenja za po-
sodabljanje učnih pripomočkov in opreme, za izboljše-

vanje kakovosti pouka in za interesne dejavnosti naših šolar-
jev, saj sredstva, ki jih namenjata šoli državna in občinska 
blagajna, zadostujejo le za izvedbo najosnovnejše šolske de-
javnosti. S pomočjo šolskega sklada pa smo v teh letih po-
magali tudi mnogim družinam v stiski in omogočili njihovim 
otrokom, da so se udeležili šole v naravi.

V četrtek, 24. septembra, je Ježek priredil 3. družinsko 
olimpijado. Športno igrišče je bilo popoldne pripravljeno za 
udeležence olimpijade. Poligon športnih iger, vsebinsko veza-
nih na zemljepisna območja Logatca, je vabil s svojo domisel-
no raznolikostjo.

Sodelujoči so s kartončkom potovali od postaje do postaje 
in z veliko smeha premagovali ovire. Predstavilo se nam je več 
športnih klubov, kjer so lahko starši iz prve roke dobili infor-
macije o delovanju in urnikih vadbe. Okrepčila pa so ponudili 
posamezni gostinci in logaška društva. 

Vroč jesenski dan, prijetna klasična glasba, dinamična po-
vezovalca prireditve in dobra volja vseh prisotnih so naredili 
dan pisan in nepozaben. – Vsem, ki ste darovali prostovoljni 
prispevek za delovanje Šolskega sklada Ježek, se učenci, ki 
bodo s pomočjo teh sredstev lahko šli v šolo v naravi, najlep-
še zahvaljujejo.

Članice šolskega sklada

Cicibanove urice –  
jesen 2009

Predšolski otroci  
na varnem 

S poštovani starši,
ponovno vas obveščamo, da Vrtec Kurirček v sodelo-

vanju z občino organizira skrajšani program predšolske vzgoje 
– Cicibanove urice.

Obenem sporočamo, da zaradi premajhnega števila prijav 
podaljšujemo vpis otrok v program Cicibanovih uric. Te se bodo 
ob pogoju, da bo prijavljenih vsaj 12 otrok v starosti vsaj treh 
let in ne obiskujejo vrtca,  začele v novembru 2009.

Vpisni list in informacije so na voljo v tajništvu Vrtca Kurir-
ček Logatec (01/759 04 00) oz. na spletni strani vrtca http://
www.vrtec-logatec.si/.

Prijave se bodo zbirale do 30. oktobra 2009. Na podlagi teh 
bosta oblikovana program in cena Cicibanovih uric.

Vabljeni!
Vrtec Kurirček Logatec in Občina Logatec

V Logatcu so z od-
pr t jem novega 

vrtca v Stari sodniji 
v Gornjem Logatcu 
uspešno rešili varstvo 
najmlajših občanov – 
predšolskih otrok.

Prve lepe sončne 
jesenske dni so otroci 
z vzgojiteljicami prebi-
li na igrišču ali pa se tako kot skupini Miške in Tri zvezdice iz 
župnijskega Miklavževega vrtca na Pavšičevi cesti greli na to-
plem soncu, kjer jih je z vzgojiteljicama zabeležila fotografska 
kamera.

Besedilo in foto: France Brus

Na toplem jesenskem soncu.
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Parkiranje od prej in slej

Demokracija po logaško!

V četrtek, 17. septembra, smo imeli 24. sejo Občinskega 
sveta. Na seji je bila tudi točka imenovanje direktorja 

Komunalnega podjetja zaradi poteka mandata dosedanjemu. 
Komisija  za mandatna vprašanja in volitve je med kandidati, 
ki so se prijavili na razpis, izbrala dva. Pri drugem kandidatu 
je prišlo do naknadne ugotovitve, da ne ustreza  pogojem. 
Vse bi lahko uredili, če bi vladajoča koalicija predlaganega 
kandita preprosto zavrnila, če je smatrala, da ne more biti 
drug direktor kot  dosedanji – g. Petek. Razpis bi bil pono-
vljen. Vendar ne! SLS, LDS, Lista za Notranjsko in Lista 
mladih so se odločili,  da razrešijo Komisijo za mandatna 
vprašanja volitve in imenovanja v nasprotju s Poslovnikom 
in Statutom občine. Na tej isti seji je koalicija preprosto po-
trdila g. Petka  za direktorja za obdobje enega leta.

Postopku je nasprotoval predsednik Statutarne komisije 
Marjan Gregorič. Njegovo pojasnilo ni zadostovalo, da bi koa-
licija ravnala v skladu s postopki. Zato smo svetniki SDS, NSi, 
SD in Liste za Logatec sklepanje obstruirali in hkrati napove-
dali obstrukcijo vseh ostalih točk dnevnaga reda.

Med pobudami in vprašanji je sveniška skupina SDS zasta-
vila županu 2 vprašanji.

Prvo  vprašanje. Občinski svet je 14. februarja 2008 obrav-
naval Odlok  o ustanovitvi JP Komunalno podjetje Logatec 
v drugi obravnavi. Odlok je bil sprejet ob koalicijski zavrni-
tvi amamdmaja svetniške skupine SDS. Za nas je bil sporen 
“Odlok o ustanovitvi podjetja, namesto sprememba odloka o 
spremembi odloka o organizaciji javnega podjetja Komunalno 
podjetje”, ker smo smatrali, da gre za statusno preoblikovanje 
ali nastanek dveh podjetij. Za nas tudi ni bilo sprejemljivo na-
daljevanje nezdružljivosti funkcije župana in člana nadzornega 
sveta  Komunalnega podjetja, katerega lastnik je občina.V 17. 
členu omenjenega odloka je bilo sprejeto, da se statut podjetja 
uskladi s tem odlokom v treh mesecih od njegove uveljavitve. 
Javno podjetje je moralo vse akte na novo sprejeti oziroma jih 
uskladiti s tem odlokom v roku 6 mesecev po njihovi uveljavi-
tvi. Zato smo povprašali župana za razlog, da to ni bilo opra-
vljeno, saj je član nadzornega odbora. – V nadaljevanju nas 
je g Petek informiral, da se Komunalno podjetje pripravlja na 
dokapitalizacijo, zato pa je bilo treba spremeniti Odlok tako, 
da je statusno preoblikovanje možno. 

Drugo vprašanje se je nanašalo na ravnanje z komunalnimi 
odpadki in

in odlaganje odpadkov v občini Logatec. Občinski svet se je 
na 23.seji 9.7.2009 seznanil z medobčinsko pogodbo o ustano-

vitvi interesnega združenja za skupno gospodarjenje z odpadki 
in za izvedbo skupnega centra za obdelavo in odlaganje odpad-
kov v občini Logatec (COOL). Vlada nas je že lani v svojem 
odloku umestila v Regijsko odlagališče CERO Globoko. Ker 
smo bili svetniki in logaška javnost premalo seznanjeni z aktiv-
nostmi na tem področju, smo župana g. Nagodeta zaprosili, da 
na eni od prihodnjih sej seznani občinski svet z vsemi pogod-
bami in aktivnostmi na tem področju. Ker gre za izredno velik  
prokjekt in za ogromna finančna sredstva, menimo, da je treba, 
če ustanavljata Občina Logatec in Komunalno podjetje  lastno 
COOL podjetje za ravnanje in odlaganje odpadkov,  predsaviti 
svetnikom in logaški javnosti študijo o ekonomičnosti (fasibi-
lity študija). Za COOL v okviru obstoječega regijskega centra 
CERO Globoko Trebnje ni podlage za državna sredstva, kot 
tudi ne za sredstva iz kohezije. Ker bo omenjeni projekt, če 
ga boste realizirali, zahteval izjemno velika finančna sredstva 
iz občinskega proračuna, menimo, da je treba celoten projekt 
predstaviti logaški javnosti tudi cenovno, in šele, ko projekt 
sprejme večina občanov, je možno podpisovanje in ustanavlja-
nje podjetja in zagotoviti tudi sredstva v proračunu.

V rebalansu proračuna občine za leto 2009 so že name-
njena sredstva za povečanje odlagališča Ostri vrh in graditev 
sortirnice. Prav na Načrt poslovanja komunalnega podjetja 
Logatec, ki smo ga obravnavali na prejšnji seji sveta, so sve-
tniki imeli pripombe in zahtevali pojasnila določenih postavk 
ter odpravo pomanjkljivosti. Sredstva za odlagališče so bila 
planirana višje kot so v zadnjem Načrtu poslovanja Komunal-
nega podjetja. Normalno se Načrt za tekoče leto pripravi na 
začetku  tekočega leta. V rebalansu proračuna je tudi nekaj 
postavk, ki dodeljujejo sredstva Komunalnemu podjetju, pa 
vendar niso bile deležne prave obrazložitve. V rebalansu pro-
računa bi  pričakovali razgrnitev celotnega projekta, in če bi 
bil potrjen, bi moral biti  vnešen v Načrt razvojnih programov 
za obdobje 2009-13. 

Na realizacijo proračuna imamo vedno iste pripombe: pre-
optimistična  prihodkovna stran in premajhna realizacija po-
sameznih postavk. – Sodbo si lahko ustvarite sami in pogle-
date zaključni račun občine za leto 2008. Sprejeti proračun 
je bil  pod skupnimi prihodki 15.733.20,00, predlog rebalan-
sa, ki je bil predstavljen v septembru 2008, je bil zmanjšan 
na 12.982.137,35, torej razlika je -2.751.070,65, in v zaključ-
nem računu, ki je bil predstavljen na seji 17.9.2009  EUR 
11.770.999.65, torej zopet razlika v višini  - 1.211.137,35.

Svetniška skupina SDS

O bčina se je odločila kaznovati parkiranje na pločniku 
pred stanovanjskim blokom v Logatcu na Pavšičevi uli-

ci. Dvajset let so ljudje parkirali na tistem mestu, zdaj se je 
čez noč vse spremenilo, brez opozorila in z zavedanjem, da 
je na Pavšičevi parkiranje problem, že skoraj luksuz. Za obči-
no je bilo sicer zadnje leto in pol, ko je potrebovala cesto in 
parkirišča za potrebe gradnje novega stanovanjskega naselja 
na Pavšičevi vse v najlepšem redu. Kljub kaosu in parkiranju 

vsepovsod, skoraj sredi ceste, ni bilo nobenih redarjev. 
Seveda, ni dovoljeno parkiranje na pločniku, pomemben 

pa je način, kako to razložiš ljudem, ki tam parkirajo že deset-
letja. Postavi se znak za prepovedano parkiranje, opozori se 
jih s pisnim obvestilom na vhodnih vratih bloka... 

To si zaslužijo, saj so meščani Logatca in prispevajo svoj 
delež v občinsko blagajno.

Roman
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Še vedno ne vemo, kam so odpeljali tiste ljudi

Najprej bi pojasnil besedo pokopi, ki je bila napačno pre-

pisana in se pravilno glasi: poboji, kar pravilno ugotavlja 

tudi g. Šen.

V odgovoru g. Šena, pa nič novega, kar ne bi že slišal vsaj 60 let. 

Dobil sem občutek,  da so odgovor sestavili drugi. Glede zapisa o 

pobojih leta 1944 pa sem kot »Titov pionir« moral prisostvovati ko-

memoracijam, če sem hotel ali ne. Pravilno g. Šen pravi, da je treba 

stvari zapisati, da ne gredo v pozabo, zato je tudi nastal ta zapis, da 

se ne bi pozabilo, kaj je KPJ delala med vojno in po njej. – Spreje-

mam njegovo sočustvovanje, kar potrjuje njegovo poštenje, kajti g. 

Šen je bil tudi premlad, da bi se šel poboje. 

Zanimivo pa je drugo dejstvo. Za leto 1944 g. Šen ve, kaj se je 

delalo, za leto 1945, ko je bil leto dni starejši, pa nič ne ve. To je znana 

izguba spomina na določena obdobja; če se le tako hoče, seveda. Ko 

sem 29. julija letos vprašal gospo, ki je bila neposredno udeležena 

pri tem delu zgodovine, je izgubila spomin kot vsi drugi. Prav ta čas, 

natančno 1. oktobra, je izšla 40. št. DEMOKRACIJE, ki te stvari 

malo osvetljuje (v nadaljevanjih).

Da je bilo grozno v Korenčanovi klavnici, pa naslednje pojasnilo. 

Starejši moški (75 do 80 let) je 31. oktobra 2005 prišel k neki družini 

v okolici Logatca in se predstavil kot bratranec gospodinje (po mate-

rini strani). V tej hiši je pokleknil sredi sobe in vse domače, ki so bili 

prisotni, prosil odpuščanja. Dejal je, da je bil prisoten, ko so pobijali 

in zaklali očeta te gospodinje. Pobijal je njegov oče, on sam pa je bil 

mladoleten in je to vse videl. Dejal je, da ga ta prizor spremlja celo 

življenje, zaradi česar težko živi. Potem je vstal in brez besed odšel. 

Nihče od prisotnih ni ničesar rekel, ker so bili tako šokirani. – To 

sem zvedel ob priložnosti, ko sva s kolegom pripravljala postavitev 

križa pri Šemonovem breznu.

Imena in naslova ne zapišem zato, ker se ta gospodinja in tudi 

mnogi drugi še vedno bojijo. Pravijo, če so pobijali 1945., lahko 

tudi še sedaj. Imam še nekaj drugih pričevanj, ki jih lahko potrdim 

s pričami. Ko smo pred 15 leti (septembra 1994) postavljali spo-

menik pobitim domobrancem v Dol. Logatcu, sem sam pri sebi 

naivno pričakoval, da bomo v nekaj letih prišli do sprave. Za padle 

vojake v prvi svetovni vojni je en spomenik za vse, tako bi morali 

storiti tudi sedaj.

Vse več je znakov, da bo do sprave prišlo – (če kdaj), ko bo zra-

stel popolnoma nov rod, ki s tem ne bo več obremenjen, in se bo 

začela pisati prava zgodovina.

Sam pa bom še vedno taval od grobišča do grobišča  in iskal – 

očetov grob.
Vinko Mihevc

»Kosilnica«

Kaj bi smradil s kosilnico? – si je mislil lastnik travnika ob 

Notranjski cesti. Nekaj žice, nekaj krav in trava bo prav 

kmalu »pokošena«.
Bepe

Hvala vam bodi!
Vrh Svetih Treh Kraljev na Logaškem in Vrh Pri Sveti Trojici na Pivškem! Zgolj naključna 
podobnost – prvi kraj še živ, drugi, žal, izumrl; oba pa sta na Notranjskem. V zahvali ob 

podelitvi občinskega priznanja Čebelarskemu društvu Logatec pa to zanimivo okoliščino 
izkoriščamo za priredbo monologa Martina Krpana ob odhodu z Dunaja.

»Poslušajte nas tedaj! Naša sto 

in štiri leta otepanja z vsemi 

težavami so kar imena vredna. In po 

današnjem dnevu bo tudi kje zapisano 

in se bo govorilo o tem, ko ne nas in 

ne vas ne bo, ne kosti ne prsti! A ve-

ljavno bo to pisanje, saj je župan Janez 

pristavil podpis in svetniki občinski s 

podžupanom vred udarili pečat, in nji-

hova je bila dobra volja. In verjamemo, 

da v bukvah ne bo drugače zapisano. 

In če se vse to prav do dobrega pre-

misli, tega se človek ne sme braniti. Pa 

lepa vam hvala bodi najpopred za Spo-

minsko plaketo z znakom občine, prija-

zno razpoloženje na svečani seji občin-

skega sveta, pa za tople stiske rok. Pri 

tem zadnjem smo sitno pazili, da ne bi 

izza nohtov koga kri primezela, kot je 

Brdavsu na cesarskem Dunaju.

Dovolj bodi! Ne bo napak, če osedla-

mo imenitno svojo kobilico, za katero 

pravite, da je kozica, pa gremo počasi 

naprej – proti Vrhu. In pozdravljamo 

občane Logatca, ki vse bolj spoznava-

jo vrednost dela čebelarjev, pa vse dru-

ge, ki so nam zadnje dni toliko dobrega 

želeli!
Miro Leskovec
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Učiteljici Hedviki v spomin

Konec letošnjih vročih junijskih dni se je od nas poslovila Hed-

vika Vidmar, dolgoletna učiteljica-elementarka na Osnovni 

šoli Gornji Logatec. Hedvika je bila odlična učiteljica, izredno stro-

ga, dosledna in natančna v odnosu do učencev, do sebe in do vseh 

krog nje. In prav zato je bila morda včasih premalo razumljena.

Ves čas svojega učiteljevanja se je posebej zavedala izrednega po-

mena branja in pisanja. Pogosto je samoiniciativno organizirala po 

pouku dodatne bralne vaje za učence. Skupaj z njimi je pregledovala 

ves mladinski tisk, skupaj z učenci je brala in reševala križanke, ki so 

ostale strast vse njeno življenje. Že navsezgodaj – še pred poukom – 

je vsakemu učencu posebej v njegov zvezek napisala z rdečilom črke, 

da so kasneje lahko vadili lepopis. Tako so bili zvezki njenih učencev 

vsi po vrsti lični in urejeni.

Kasneje je kot upokojenka vodila na šoli krožek ročnih del za 

učenke višjih razredov. Razstave ročnih del, ki so jih skupaj pripra-

vili, so bile vselej zelo odmevne. Dolgo vrsto let je bila mentorica 

mnogim mlajšim učiteljicam; vedno je bila pripravljena pomagati s 

svojimi bogatimi nasveti.

Hedvika je bila učiteljica v žlahtnem pomenu te besede. Učitelje-

vanje ni bil zgolj njen poklic, pač pa njeno življenje. In morda je prav 

zaradi tega še pozno v svojo starost ohranila neverjetno čistost svojih 

misli, redno je spremljala vse, kar se je dogajalo krog nje. Vselej pa je 

ostajala zvesta sebi, svojim nazorom in svoji hoji skoz življenje, ki je 

osmišljalo njeno predanost šoli in vsemu, s čimer je šola zaznamo-

vala ljudi in njo samo.

Naj nam ostane v prijaznem spominu!
Prijateljica iz šolskih dni

Mojster za vse

N a križišču Rovtarske ceste in Čevice, na vogalu v Škr-

ljevi hiši, že več let mojster Branko Hasler opravlja za 

občane razne storitve, kot so brušenje najrazličnejših rezil 

– nožev, škarij, britev – izdelava ključev in manjša popravila 

najrazličnejše obutve. 

Zadnje čase, ko se je povečalo število kolesarjev, se je uspe-

šno lotil tudi popravil koles.
Besedilo in foto: France Brus

Branko Hasler

Priprava na zimo

Č eprav so zgodnje jesenski dnevi še sončni in prijetno 

topli, se Marko Rudolf z Vilharjeve ceste temeljito pri-

pravlja na zimo.

Tople sončne dni je izkoristil za žaganje in klanje bukovih 

drv. S posebnim električnim cepilnikom je tako razcepil in zlo-

žil  okrog 25 kubičnih metrov drv, ki bodo ogrevala hišo skoz 

dolge zimske dni.
Besedilo in foto: France Brus

Marko pri cepljenju drv.

Oddaja poslovnega prostora

Decembra oddamo v najem poslovni prostor – 123 m2 v pritličju – Notranjska 

4 v Logatcu (sedaj Abanka). Informacije po tel. 051 651 538, ponudbe na naslov 

OOZ Logatec, Tržaška 11, 1370 Logatec. 
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Zahvala
Prazen je dom in prazno dvorišče, 

naše oko zaman te išče. 
Ljubila si dom in družino, 

v naših srcih zapustila si bolečino.

Ana Žust, 
roj. Mrak     

 
30.5.1922 – 27.8.2009

Na prvi septembrski dan smo se na hotenjskem pokopa-
lišču poslovili od drage mame, babice, prababice Ane Žust. 
Ob bolečem slovesu bi se radi iskreno zahvalili sorodnikom, 
sosedom in znancem za darovano cvetje, sveče in svete maše. 
Posebno smo hvaležni dr. Likarjevi, patronažnim sestram Ur-
ški Mivšek, Urški Rupnik in Eriki ter celotnemu osebju Zdra-
vstvenega doma Logatec. Hvala moškemu in cerkvenemu 
pevskemu zboru Hotedršica, pogrebnemu zavodu Menard, 
Robiju za zaigrani skladbi v slovo ter Romanu za lepe poslo-
vilne besede. Iskrena hvala gospodu župniku Simonu Onu-
šiču za obiske na domu ter župniku Francu Turku za sveto 
mašo in lepo opravljen obred. Hvala vsem, ki ste našo mamo 
v tako velikem številu pospremili na njeno zadnjo pot.

Žalujoči hčerki in vsi njeni  

Zahvala
Ni smrt tisto, kar nas loči,

 in življenje ni, kar druži nas.
So vezi močnejše.

 Brez pomena zanje so razdalje,
 kraj in čas.

(M. Kačič)

Antonija 
Jerina

Ob boleči izgubi drage mame, babice in  
prababice Antonije Jerina

se iskreno zahvaljujemo sosedom, prijateljem, sorodni-
kom in vsem, ki ste nam izrekli sožalje, darovali cvetje in 
sveče ter jo pospremili k zadnjemu počitku.

Posebna zahvala gre osebju ZD Logatec za pozorno 
skrb, Danici Jereb za skrbno nego, gospodu župniku Jane-
zu Komparetu za opravljen obred, pevcem in pogrebnemu 
zavodu Menart ter Komunalnemu podjetju za pogrebne 
storitve.

Vsi njeni

Zahvala
Vse življenje trdo si garal, 

vse za dom, družino si dajal.
Sledi za tabo so povsod ostale

od dela tvojih pridnih rok.

Karol 
Senčur

     1930 – 2009    

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom 
in prijateljem, ki ste nam izrazili sožalje, darovali cvetje, 
sveče in darove za svete maše ter pokojnika pospremili na 
njegovi zadnji poti.

Hvaležni smo osebju Zdravstvenega doma Logatec, še 
posebej se zahvaljujemo dr. Darji Modic Likar, dr. Biljani 
Todorovi in sestri Evi Tršar.

Hvala tudi pogrebnemu zavodu Menart za organizaci-
jo pogreba, g. župniku Janezu Selanu, duhovnikom SDB 
in ostalim duhovnikom za lepo somaševanje. Lepa hvala 
tudi Rupnikovim, Kogovškovim, Kolarjevim, Grginičevim, 
Dolenčevim in Gantarjevim.

Vsi njegovi

Zahvala
Nenadoma naju je zapustila naša mami

Nina Marija 
Jakopič     

21.5.1940-16.9.2009

Iskreno se zahvaljujeva vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in vsem, ki ste našo mamo pospemili na njeno 
zadnjo pot. Hvala za izrečeno sožalje, darovano cvetje in 
sveče.

Zahvaljujeva se osebju Zdravstvenega doma Logatec, 
posebej dr. Likarjevi.

Zahvalo izrekava tudi pogrebnemu zavodu Menart in 
kaplanu Andreju za lepo opravljeno slovo.

Žalujoči mož Jože in sin Gregor.
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Lokalnost v osrčju ljudi
Srečanje prijateljev in ustvarjalcev lokalnih časopisov med Suhokranjčani

Z vočna kopel je na dan zloglasne 
zrušitve njujorških dvojčkov vsrka-

la v živost Suhe krajine in Suhokranj-
skih poti kakih 140 uredništev – tudi 
Logaških in Notranjsko kraških novic. 
Vsenaokrog ljudje dobrih misli in nič 
slabših hotenj in del; vsem pa so velja-
li nagovori dobrodošlic in prekipevajo-
čega navdušenja. Zbrani tedaj na 12. 
srečanju lokalnih časopisov sredi staro-
slavnega Dvora smo požirali modrosti 
širokosrčnih govorcev. Pobliskovo se je 
stekal čas, kot da ga je bilo vsakomur 
odmerjeno premalo. 

Tako je visoki gost, minister za pro-
met Patrick Vlačič, iskreno priznal, da 
smo mediji, še tako majhni – ali pač, to-
liko bolj –, ožilje življenja. Zato se spla-
ča ohranjati vrednote sporočanja. – O 
kakovosti lokalnih časopisov se je nato 
razgovorila Andreja Jernejčič, opozarja-
joč na igro besed, posebej v naslovih, na 
kratkost in preglednost besedil, prepro-
stost jezika, dinamičnost fotografij. O 
pomenu in bralnosti lokalnih medijev je 
razmišljala Janja Božič Marolt, ki je zla-
sti naglasila, da zaradi posebne bliskosti 
z bralci morajo lokalni časopisi slediti 
verodostojnosti in zanesljivosti informa-

cij. Andrej Vodušek je predsta-
vil prodorno moč Radia 1, ki se 
je z lokalnimi novicami uspel 
uveljaviti kot prvi komercial-
no-nacionalni radio. Kako uje-
ti čas s fotografijo sta nazorno 
izpričevala Aleš Beno iz Financ 
in Bojan Velikonja iz Dnevnika. 
Vsak na svoj način sta opozar-
jala na napake statičnega in vr-
line dinamičnega fotografske-
ga izraza, ki mora nadgrajevati 
iskanje drugačnosti. K uspešni 
marketinški podobi pa je z ru-
tinsko bistroumnostjo vabil Ja-
nez Bobnar iz Diners Cluba. In ne čisto 
ob koncu vsega, smo bili priča še popo-
prani okrogli mizi o pomenskosti lokal-
nih časopisov. Svoje bolj ali manj domi-
selne tirade so ob moderiranju Andreje 
Jernejčič v novinarski avditorij sprošča-
li Janez Škrabec, direktor Rika, Andrej 
Vizjak, direktor A.T.Kearney, podžupan 
Ljubljane Aleš Čerin in ostrostrelna no-
vinarka Janja Koren.

In po vsem tem? – Ali imajo lokalni 
časopisi res še pomen? 

»Kakopak, očitno iz vsega poveda-
nega čedalje večji pomen – nacional-

nim medijem in internetu pa še čemu 
navkljub,« je čisto ob koncu menil Silvo 
Polak, moderator dogajanja, da bi mu 
komaj našli koga blizu po žametni bra-
vuroznosti.

Pa še to. Gstoljubje so gostitelji iz-
kazali z obilno širokosrčnostjo – tudi v 
prijaznem gostišču v Žužemberku. Ja, 
ti plent, ti! Ob vsem, skoraj da nismo 
opazili veličastnosti žužemberške gra-
ščine in cerkve sv. Mohorja in Fortuna-
ta, ki sta le natrosila prijaznih sončnih 
žarkov po ne najbolj obetavno oblačnem 
jutru.

Artemis

»Spet vas je ura prehitela,« pravi moderator. Foto: Rudi 
Cerkvenik

Osrečujoče kvačkanje
Ob razstavi kvačkanih del Danice Šabec

T uristično društvo Lanski vrh nas 
je zadnjo soboto v septembru po-

vabilo  v Keramično delavnico ter vaški 
muzej in galerijo Laze. Kvačkarica Da-
nica Šabec je skupaj z nami prisluhnila 
mladi citrarki Maruši Pišljar, nato pa 
sta o njenem delu spregovorila Vanda 
Lavrič in vnuk Matevž. Seveda, mama 
je navdušila mlado Danico, da je popri-
jela za kvačke… in jih ni izpustila iz rok 
vse do danes. 

»Pri tem delu najdem vedno kaj no-
vega; najljubše pa so mi tiste kvačke z 
zgodovino.« In te je v njenih kvačkah ve-
liko: prtičkov, prtov, prevlek za blazine, 
tudi zaves.

 »Ne, o ceni nisem razmišljala. Vse 
jih podarim,  moje izdelke in z njimi ko-
šček domovine imajo celo sorodniki v 
Ameriki.« Na vprašanje, koliko časa po-

rabi za en izdelek, nisem dobil pravega 
odgovora: »Včasih začnem kvačkati, pa 
kaj pride  vmes; majhen prtiček naredim 
hitreje, za veliko zaveso pa je treba več 
časa.« In tega ima sedaj dovolj; roke pa 
se hitreje utrudijo. A ne počivajo dolgo, 
saj je še toliko idej, zamisli, ki jih je treba 
nakvačkati.

»Veste, vsakdo bi moral imeti kaj ta-
kega, kot je moje kvačkanje – da bi ga 
osrečevalo.«

»Gospa, Danica, da  bi Vas kvačke 
osrečevale še dolgo, Vam želimo tudi v 
uredništvu Logaških.«

 P.s.: Razstava bo na ogled do 
konca leta. Pokličite Natašo Prestor, da 
se najavite za obisk ( 031- 380 398). Ogle-
dali si boste lahko še keramične izdelke in 
stare predmete, tudi star radio Triglav…

Brane PevecDanica med kvačkami. Foto: B. Pevec
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Modre in druge posode na Logaškem
Odpadki so eden večjih okoljevarstvenih problemov, ki se jih vse bolj zavedamo in ki bi morali zahtevati vso 

našo pozornost. Vprašanje je, kaj narediti z njimi, da bo njihov vpliv na onesnaževanje okolja čim manjši; 
posledično sami pri sebi razmišljamo, kako lahko sami prispevamo k zmanjševanju odpadkov.

Odgovor je lahko preprost:
1. zmanjšati moramo količino odpadkov, namenjenih 
za odlaganje na izvoru, se pravi, da vsak posameznik 
doma ustrezno ločuje odpadke;
2. poskrbeti moramo za čim večji delež recikliranja 
odpadkov, kar pa na lokalni ravni pomeni, da Komu-
nalno podjetje zagotovi, da ločeno zbrani odpadki 
občanov končajo v reciklažnih centrih.
Z veseljem vam sporočamo, da ste lepo sprejeli 
nov način zbiranja in odvoza odpadkov po sistemu 
»od vrat do vrat«. Menimo, da je sistem učinkovit in 
upravičen, saj dosegamo del zastavljenega cilja, to 
je: povečanje količin ločeno zbranih frakcij odpadkov 
na izvoru. Se pravi, da ste kot posamezniki na eni 
strani poskrbeli za povečanje ločeno zbranih količin 
odpadkov, mi pa smo na drugi strani poskrbeli za 
njihov odvoz in dostavo v reciklažne centre, kar 
pomeni, da skupaj rešujemo prvi del cilja: zmanjšanje 
končno odloženih odpadkov .
V spodnji tabeli podajamo statistične podatke o 
ločeno zbranih količinah v prvi polovici leta 2009. 

ODPADKI [kg] januar februar marec april maj junij julij

mešani 
gospodinjski 178.830 169.340 173.090 161.290 181.960 155.090 162.460

embalaža 
(plastična, 
kovinska)

6.527 10.952 29.637 43.207 27.070 31.297 41.110

papir 32.500 32.680 34.060 30.980 32.410 31.890 30.300

steklo 10.870 7.730 13.440 7.700 13.370 11.820 14.660

biološki odpadki 7.160 9.790 19.070 22.460 36.450 48.040 33.640

Količina zbrane odpadne embalaže se je v marcu, 
ko je bil uveden nov sistem zbiranja, v primerjavi 
z januarjem povečala za 4,5-krat, v aprilu pa za 
6,6-krat. Trend zbrane količine odpadkov kaže na 4,6-
kratno povečanje količin zbrane odpadne embalaže 
v primerjavi z letom 2008, v primerjavi z letom 2001 
pa kar 19-kratno povečanje. BRAVO! Pomembno se 
je zavedati, da odlaganje odpadkov postaja vedno 
dražje, prostora pa zmeraj manj, in vsem nam je v 
interesu, da bodo količine odpadkov, ki jih bo treba 
odlagati, čim manjše. 
Spodnji graf prikazuje porast količine ločeno zbrane 
odpadne embalaže v prvi polovici  leta.
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Zaradi spomladanskih opravil in razširitve območja 
praznjenja posod za biološke odpadke so se 
povečale tudi količine bioloških odpadkov, in sicer v 
aprilu za 3-krat, v mesecu juniju pa celo za 6,7- krat 
v primerjavi z januarjem. Količine stekla in papirja, ki 
jih zbiramo samo na ekoloških otokih - zbiralnicah in 
v zbirnem centru na odlagališču Ostri vrh, ostajajo 
več ali manj v enakem obsegu. 

Bolj počasi pa se uresničuje tudi drugi del cilja: 
maksimalno zmanjšanje količin odpadkov, ki so 
namenjeni končnemu odlaganju na odlagališču.
Spodnji graf prikazuje količine zbranih mešanih 
komunalnih odpadkov.
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Pohvaliti velja uporabnike storitev v enodružinskih 
in več stanovanjskih objektih, medtem ko je sistem 

ločenega zbiranja odpadkov težko dojemljiv za 
uporabnike v blokovni gradnji. V prvih treh mesecih 
novega načina zbiranja in odvoza odpadkov so 
uporabnike storitev, ki se niso ravnali po navodilih o 
ločevanju, počakala v nabiralnikih tudi ustrezna obve-
stila. Upamo, da se bodo tudi ti zavedali pomena 
ločevanja odpadkov.  
Potrudimo se, da skupaj sestavimo čisto prihodnost 
našim prihodnjim rodovom. Preprečimo nastajanje 
divjih odlagališč, saj odpadke iz gospodinjstev, ko 
so že naloženi na prikolico, lahko odpeljete tudi na 
odlagališče Ostri vrh (brezplačno odlaganje!). 

Komunalno podjetje Logatec 

Ne nazadnje

UniCredit Bank v Logatcu
Akcijska obrestna mera za depozite, ob sredah podaljšan  
delovni čas celo do 18. ure
V UniCredit Bank, ki je v središču 
Logatca svoja vrata odprla 
februarja 2009, nenehno 
nadgrajujejo svojo ponudbo, saj 
se vam želijo čim bolj približati. 
V oktobru, mesecu varčevanja, 
tako za 30-mesečni depozit 
ponujajo nespremenljivo 4,4 
odstotno letno obrestno 
mero. Vse, ki boste prenesli 
poslovanje na UniCredit Bank, 
pa bodo še dodatno nagradili 
z 0,4 odstotnim pribitkom 
na obrestno mero depozita 
(skupno torej 4,8 odstotno 
letno obrestno mero). Z vezavo 
sredstev v obliki depozita bodo 
vaša sredstva varna, hkrati pa 
boste imeli zagotovljen donos. 
Obenem zagotavljajo, da vam 
bodo v primeru nenadne 
potrebe po finančnih sredstvih 
v obdobju vezave zagotovili 
nadomestna sredstva. 
Ponudba akcijskih obrestnih mer 
za depozite velja do 31. oktobra 
2009 z možnostjo predčasnega 
zaključka. Izkoristite atraktivno 
ponudbo depozitov in vaše 
prihranke oplemenitite po 
nespremenljivi obrestni meri v 
času, ko te sicer padajo. 

Atraktivna tudi ponudba 
potrošniških kreditov 
Prav tako niso pozabili na tiste, 
ki potrebujete dodatna sredstva. 
Svojo finančno formo boste 
lahko izboljšali z najemom 
potrošniškega kredita z nizko 

obrestno mero, ki je do finala 
UEFA Champions League v maju 
2010, še dodatno znižana. 

V oktobru podaljšan delovni 
čas ob sredah 
V UniCredit Bank se zavedajo, 
da je marsikdaj za obisk banke 
potrebna precejšnja organizacija 
časa, zato so za vas v mesecu 

varčevanja podaljšali delovni 
čas. Poslovna enota v Logatcu 
bo tako vsako sredo v mesecu 
oktobru odprta neprekinjeno 
od 8.30 do 18. ure.  

Ponudbo UniCredit Bank 
lahko preverite na Tržaški 

cesti 32 v Logatcu, vsak 
delavnik med  8.30 in 16.30, 

v mesecu oktobru pa ob 
sredah med 8.30 in 18.00. 

Telefonska številka:  
01 759 19 40.

Karmen Stevanović, vodja PE UniCredit Bank v Logatcu: 
»Ne zgrešite enkratne priložnosti za oplemenitenje vaših 
prihrankov po akcijski obrestni meri v oktobru. Za tiste, ki 
potrebujete dodatna finančna sredstva, pa smo pripravili tudi 
atraktivne potrošniške kredite. Našo ponudbo lahko preverite 
na Tržaški 32. Veselimo se vašega obiska. «
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Odslej nas na  
90,6 FM  

slišite bolje in dlje
Frekvenca 90,6 je med prebivalci Brezovice, Vrhnike, Borovni-

ce, Horjula in Dobrove že dolgo zasidrana kot frekvenca, na kateri 
jih čaka veliko dobre glasbe, zabavnih vsebin, simpatičnih vodite-
ljev, predvsem pa največ novic iz okolja, v katerem živijo. 

Odslej pa nas lahko na frekvenci Radia 1 Orion, 90,6 FM, sliši-
te še bolje in dlje, saj smo ravno v teh dneh dobili nov oddajnik 
na Krimu, ki nam omogoča boljši signal in večjo slišnost tudi v 
Logatcu in Ljubljani. Tako boste lahko na frekvenci 90,6 FM že 
zjutraj izvedeli novice iz vaših krajev, ki vas bodo spremljale še 
vse dopoldne in tudi popoldne na poti domov.

Na naši spletni strani, www.r-orion.com pa lahko v miru pre-
berete največ novic iz vaših krajev na enem mestu. Prepričani 
smo, da vam bodo v vsakdanjem življenju  koristile predvsem 
informacije o prekinitvi dobave elektrike, prekuhavanju vode, 
izidih lokalnega časopisja, cepljenju proti steklini... Pobrskate 
lahko tudi med največjim izborom prireditev v naših krajih, in 
prepričani smo, da boste zagotovo našli kakšno zase. 

Vsi, ki pripravljate prireditve ali imate pomembno obvestilo, 
pa se lahko v vsakem trenutku obrnete na nas preko elektronske 
pošte info@r-orion.com ali preko GSM-a, na 041 200 600. Potrudili 
se bomo, da bo za vas izvedelo veliko ljudi.

Ekipa Radio 1 Orion 


